
   Sida 1 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt signerat och Utdragsbestyrkande 
Juridiskt bindande 

Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2023-05-30 

Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen, klockan 08.00-12.17.  
  
 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Robin Fransson (v) 
 Pia Sjöberg (s), jäv § 69 
 Magnus Norlund (m) 
 
Tjänstgörande ersättare Jan Lövgren (s) tjänstgör för Katarina Lövgren (s) 
   
  
Övriga deltagare Mats Engman, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Melker Holmberg, nämndsekreterare 
 Johan Svensson, alkoholhandläggare, § 64 
 Anette Edvardsson, IT-chef, §§ 65, 83 
 Marie Strinnholm, HR-chef, §§ 65–66 
 Anita Brännlund, kundtjänst, § 71 
 Johan Viklund, GVA-chef, § 71 
 Elin Bergarp, teknisk chef, §§ 71–72, 76–77 
 Simon Sundström, tekniska verksamheten, §§ 72, 76–77 
 Jenny Ottosson, inflyttningssamordnare, § 78 
 Erika Hjukström, utvecklingschef, §§ 79–82 
  
 
 
 
Utses att justera Magnus Norlund 
 
 
Justeringens tid och plats Protokollet justeras digitalt, information om datum för signering 

återfinns på sista sidan. 
 
 
Sekreterare  Digital signatur Paragrafer 53–83 
  Melker Holmberg 
 
 
Ordförande  Digital signatur 
  Kjell Öjeryd (v) 
 
 
Justerande  Digital signatur 
  Magnus Norlund 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

__________________________________________________________________________________ 
 
 BEVIS/ANSLAG 
 
 Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Organ Kommunstyrelsens allmänna utskott 
 
Sammanträdesdatum 2023-05-30 Paragraf  53–83 
 
Datum för anslagets uppsättande  Anslaget tas ner efter 
 
Förvaringsplats för protokollet Stödverksamheten 
 
Underskrift  
 Melker Holmberg 
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 2023-05-30 3 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 53 
 
Fastställelse av ärendelistan 
Allmänna utskottets beslut 
Ärende Personalärenden 2023 (Dnr 2023/44) utgår, och byts ut till Information 
bredband i Sorsele kommun (Dnr 2021/513). Ärende Projektstöd bredband till 
nedre delen av Gargnäs (Dnr 2018/278) tillkommer till ärendelistan. Den 
fastställs därefter enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Meddelanden  
5 Information ordförande och kommunchef  
6 Ansvarsfrihet - Likvidation Regionförbundet 

Västerbottens län (Regionkommun) 
2018/65 

7 Flytt av Investeringsmedel Tak över isbana 
till projekt Arena Sorsele 

2022/292 

8 Flytt av beslutade investeringsmedel för 
Storköksutredning till Tekniska 
verksamheten, Solhem kök 

2019/426 

9 Avyttring Lärarbostaden, Läraren 6 2023/236 
10 Svar på motion - Verksamheten Piraten 2022/379 
11 Policy för resfria möten och tjänsteresor 

samt policy för fordon i tjänst (resepolicy 
och fordonspolicy) 

2019/173 

12 Revision - Granskning av årsredovisning 
2022 

2023/186 

13 Revision - Fordonshantering 2022 2022/451 
14 Ansökan om serveringstillstånd till 

allmänheten (permanent) 
2018/497 

15 Personalärenden 2023 2023/44 
15 Information bredband i Sorsele kommun 2021/513 
16 Lönestrategi för Sorsele kommun 2021/20 
17 Info - att besöka verksamheter som politiker  
18 Gemensam förvaltning av e-arkiv i R8-

kommunerna 
2023/206 

19 Arvodes- och ersättningsreglemente för 
mandatperioden 2023-2026 

2022/154 

20 Ombudsintruktion - Bolagsstämma 
Inlandsbanan AB 2023 

2023/225 

21 Avfalls - och slamtaxa från 2023-10-01 2023/242 
22 Slutredovisning förstudie VA-anläggning 

Nalovardo 
 

2021/546 
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juridiskt bindande 

Au § 53, forts 
  

23 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 
till 2023 – Lekplats Gargnäs 

2017/127 

24 Investeringsprojekt - Armatur elljusspår, 
överföring av medel från 2022 till 2023 

2023/240 

25 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 
till 2023 – Badsjön HWC 

2021/566 

26 Svar på medborgarförslag - Upprensning vid 
Kyrktjärn och Mariatjärn 

2021/399 

27 Svar på medborgarförslag - Tillgång till 
dricksvatten även vid strömavbrott. 

2021/431 

28 Projekt SMÅ (Sorsele med Åsele) - Info 30 
min 

2021/627 

29 Remiss - Region Västerbottens kulturplan 
2024-2027 

2023/180 

30 Årets företag 2022 2023/25 
31 Medfinansiering projektet - Stärkt 

livsmedelsnäring i Västerbotten - ett 
kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 

2023/149 

32 Överföring av investeringsmedel inköp av 
GPS 

2022/279 

33 Projektstöd – Bredband till nedre delen av 
Gargnäs 

2018/278 
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Au § 54  
 
Meddelanden 

Kommunstyrelsens beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
- Kultur- och fritidsverksamheten – Beviljar bidragsansökan Littfors 2023 

(Dnr 2023/107-805) 
- Tekniska verksamheten – Protokoll VSG 15 maj 2023 (Dnr 2023/245-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 21 mars 2022 (Dnr 2023/248-

021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 16 maj 2022 (Dnr 2023/248-

021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 3 oktober 2022 (Dnr 

2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 7 november 2022 (Dnr 

2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 13 mars 2023 (Dnr 2023/248-

021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 15 maj 2023 (Dnr 2023/248-

021) 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
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Au § 55  
 
Information ordförande och kommunchef 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
- Den årliga träffen med Trafikverket har ägt rum, och det ska framöver 

hållas två årliga träffar. Det är bra att träffa Trafikverket och få diskutera de 
åtgärder som kommunen önskar få genomförda. Frågor som diskuterades 
var bland annat gång- och cykelväg genom Blattnicksele, 
hastighetsbegränsningar, belysning vid Kyrkbron i Sorsele, samt gång- och 
cykelväg längs Rankbäcksrakan i Sorsele inklusive blinkande skylt och 
hastighetskamera. Angående hastigheten anser Trafikverket att det enligt 
deras mätningar inte går tillräckligt fort.  

- Företagsbesök har genomförts i Ammarnäs, liksom ett besök på byns 
servicepunkt Ammarnäs Livs, där olika frågor togs upp.  

- Folkhälsorådet har träffat tandvårds- och verksamhetschefen. Det söks en 
heltidstandläkare till Sorsele, men det är problem med rekrytering av 
tandläkare i hela Västerbotten.  

 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Just nu pågår arbete med budget för 2024 och tertialrapport 1, som kommer 

upp på kommunstyrelsens sammanträde 13 juni.  
- Arenabygget rullar på. Byggnationen av nya halldelen är ute för 

upphandling. I dagarna ska de sista kalkylerna för kostnaderna komma. Det 
har legat på 28 miljoner kronor plus/minus 10 % 

- Det pågår en del arbete inför det planerade stora elavbrott som påverkar 
nästan hela Sorsele kommun, och som ska pågå under åtta timmar natten 
mellan 12 och 13 juni. Det hölls ett möte i fredags med bland annat Post-
och telestyrelsen (PTS), mastägarna och Försvarsmakten. PTS gick ganska 
hårt åt mastägarna att det är minst fyra timmar som mobilmasterna ska 
klara utan elektricitet på mindre orter. Oklart fortfarande om Sorsele 
samhälle räknas som en mindre ort. Strömavbrottet ställer till det för 
omsorgen och deras larmfunktion samt för SOS Alarm. Information om 
avbrottet finns bland annat på kommunens hemsida. 
Beredskapssamordnaren jobbar aktivt med detta.  
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Au § 56 Dnr 2018/65-106 
 
Ansvarsfrihet – Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 
(Regionkommun) 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att fastställa årsredovisning 2018 för 
Regionförbundet Västerbottens län samt beviljar för egen del ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen 2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter beslut i fullmäktige i Västerbottens läns landsting och Regionförbundet 
Västerbottens län bildades den 1 januari 2019 regionkommunen Region 
Västerbotten. Bildandet innebar att regionförbundet avvecklades den 31 
december 2018. Den 29 november 2018 beslutade dåvarande förbundsstyrelsen 
att regionstyrelsen i det nya Region Västerbotten skulle utses till likvidator för 
likvidationen av Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Vid likvidation ska, enligt förbundsordningen § 25, skulder betalas och 
egendom avyttras enligt principerna i § 23 förbundsordningen. När likvidator 
fullgjort sitt uppdrag ska denna lämna en slutredovisning för sin förvaltning. 
Redovisningen ska lämnas i en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i 
sin helhet med redovisning av skiftet av tillgångar och betalning av skulder. 
Till berättelsen ska det bifogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. 
Till slutredovisningen ska det även bifogas beslut om vilken av förbundets 
medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör förbundets 
arkiv. 
 
Granskning av slutredovisningen för hela likvidationsperioden ska genomföras 
enligt promemoria “Likvidation av Regionförbundet Västerbottens län”. 
Revisionen har genomfört en granskning av likvidatorns slutredovisning för 
perioden 2019-01-01 -- 2022-10-27.  
 
Utifrån genomförd granskning görs följande bedömningar: 
Likvidatorns slutredovisning är i stort upprättad i enlighet med 
förbundsordningen § 23 och § 25 samt promemoria ”Likvidation av 
Regionförbundet Västerbottens län”. 
 
Den avvikelse som noterats i granskningen är att beslut om vilken av 
förbundets medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör 
förbundets arkiv ännu inte har fattats.  
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Au § 56, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-04  
Missiv likvidation Regionförbund Västerbotten 
Slutredovisning likvidation Regionförbund Västerbotten 
Skrivelse slutredovisning 
Granskning av slutredovisning 2022 
Revisionsberättelse 2018 
Årsredovisning 2018 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Föreslå kommunfullmäktige besluta att fastställa 
årsredovisning 2018 för Regionförbundet Västerbotten samt beviljar för egen 
del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 57 Dnr 2022/292-292 
 
Flytt av investeringsmedel Tak över isbana till projekt Arena 
Sorsele 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Föreslå kommunfullmäktige besluta att 2,4 miljoner kronor som avsatts för 

tak över isbanan flyttas till projekt Arena Sorsele. 
- Ny utredning ska göras för tak över isbanan.  

 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutades det i kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning att 
byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet på 
25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor samt 
byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas.  
 
De som just nu händer i vår omvärld har påverkat byggmarknaden mycket. 
Detta gör att det kommer krävas ytterligare investeringsmedel för att 
arenabygget ska kunna genomföras. 
 
Efter ytterligare genomlysning av de underlag som togs fram som 
beslutsunderlag för taket över isbanan har det visat sig att det inte bara är att 
bygga ett tak över för att hindra snö på rinken. Efter konsultation visar det sig 
att troligen kommer det krävas kylslingor för att isen inte ska smälta bort under 
taket. Förslaget är därför att de avsatta investeringsmedlen på 2,4 miljoner 
kronor flyttas till Arenaprojektet samt att man får göra en ny utredning på tak 
över isbanan och efter det komma med ett nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att de beslutade investeringsmedlen för tak över isbanan på 
2,4 miljoner kronor flyttas över till Arena projektet. 
Pia Sjöberg (s) – Yrkar bifall till kommunchefens förslag, med tillägg att ny 
utredning ska göras för tak över isbanan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt Sjöbergs förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Au § 58 Dnr 2019/426-293 
 
Flytt av investeringsmedel för storköksutredning till tekniska 
verksamheten, Solhem kök 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att flytta beslutade investeringsmedel 
200 000 kronor för storköksutredning till tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2021 att ge kommunchefen uppdraget att utreda 
storköksfrågan både för ett nytt storkök samt alternativ med utlokalisering för 
entreprenad. Det beviljades 200 000 kronor i investeringsmedel. Efter detta har 
det skett en hel del förändringar i omvärlden som gör att bedömningen att 
lägga ut köksverksamheten på entreprenad inte längre känns aktuell. Detta 
främst utifrån ett beredskapsperspektiv. Nybyggnad av storkök skulle kräva en 
stor investering. 
 
Nuvarande storköket har moderniserat en hel del av sin utrustning under sista 
halvåret men kommer att behöva göra ytterligare åtgärder efter 
livsmedelsinspektion. Man har också en mycket hög kapacitet att snabbt gå upp 
i antal portionsleveranser om så skulle krävas vid höjd beredskap. Detta ses 
också som ett tungt vägande argument för att bibehålla nuvarande storkök. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 50 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef - Att de investeringsmedel som avsatts för utredning av 
storköksfrågan flyttas över till tekniska verksamheten, Solhem kök, för att 
kunna vidta åtgärder efter livsmedelsinspektion. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 

 
 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
2a

e1
c5

fe
-f

b2
f-

4e
23

-a
d1

f-
41

05
b7

31
81

c7



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 11 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 59 Dnr 2023/236-253 
 
Avyttring lärarbostaden, Läraren 6 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att avyttra fastigheten Lärarbostaden. I 
första hand undersöka med SorseleBo AB om det finns intresse att förvärva 
fastigheten, eller att i andra hand sälja den på öppen marknad. 
 
Ärendebeskrivning 
Lärarbostaden är en av de fastigheter som ligger i Lokalbanken. Det finns inte 
någon av kommunens verksamheter som ser behov av att nyttja den fastigheten 
i framtiden. Fastigheten kostar kommunen idag drygt 226 000 kr/år. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att avyttra fastigheten 
Lärarbostaden. I första hand undersöka med SorseleBo AB om det finns 
intresse att förvärva fastigheten, eller att i andra hand sälja den på öppen 
marknad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 60 Dnr 2022/379-701 
 
Svar på motion – verksamheten Piraten 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta att inte flytta Piratens verksamhet till 
Kulturhuset utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Ärendebeskrivning 
Centerpartiet har lämnat in en motion om att flytta Piratens verksamhet. 
Kommunchefen fick av kommunstyrelsen en uppdragsbeställning att utreda 
möjligheterna till en flytt av Piratens verksamhet från sina nuvarande lokaler 
på Strandvägen till Kulturhuset. 
 
Idag bedrivs ungdomsverksamheten Läget i källaren på Kulturhuset. Det är en 
verksamhet som det även har äskats pengar för att utveckla. Den lokalen 
bedöms inte heller lämplig för Piratens verksamhet. 
 
Det finns även vissa synergieffekter med att Läget, biolokalen och kafédelen 
finns i samma byggnad. Golvet i Kulturhuset är nytt, vilket lyfter den lokalen 
och lockar fler arrangemang till lokalen. Det jobbas också med projekt som 
bygger på att hitta fler mötesplatser i kommunen där Kulturhuset skulle kunna 
vara en sådan träffpunkt. Övervåningen ses inte heller som något alternativ för 
Piratens verksamhet även om det just nu är en outnyttjad del av byggnaden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 97 
Motion – Verksamheten Piraten 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att inte flytta Piratens verksamhet till Kulturhuset utan 
verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 2023-05-30 13 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 61 Dnr 2019/173-003 
 
Policy för resfria möten och tjänsteresor samt policy för fordon 
i tjänst (resepolicy och fordonspolicy) 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att revideringen av resepolicy och fordonspolicy godkänns, med förändring 
under rubriken Utrustningskrav – Personbilar, där formuleringen ”Vara 
utrustad med fyrhjulsdrift” tas bort. 
 
Ärendebeskrivning 
Under 2022 genomförde kommunrevisionen en granskning av kommunens 
fordonshantering. Granskningen har tagit utgångspunkt från revisorernas 
uppdrag enligt kommunallagen. Följande områden har granskats: 
• Ansvarsfördelning 
• Mål och riktlinjer 
• Kontrollsystem 
 
Granskningen visade att den interna kontrollen inom de granskade områdena 
inte uppfylls samt att mål och riktlinjer delvis var tillräckliga. Som svar på 
revisionen lämnades följande förslag till åtgärder: 
• Upprätta internkontrollplan där uppföljning av fordonshanteringen ingår. 
• Ser över mål och riktlinjer så att de är ändamålsenliga. 
• Vidtar åtgärder som syftar till att förbättra uppföljning och kontroll kopplat 

till fordonshanteringen. 
 
Efter detta har policy och riktlinjer setts över. Efter genomgång av dessa har 
vissa redaktionella ändringar skett samt att viss del har plockats bort. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Policy för resfria möten och tjänsteresor samt policy för fordon i tjänst för 
Sorsele kommun samt kommunens bolag 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att revideringen av resepolicy och fordonspolicy godkänns. 
Magnus Norlund (m) – Yrkar bifall till kommunchefens förslag, med 
förändring under rubriken Utrustningskrav – Personbilar, där formuleringen 
”Vara utrustad med fyrhjulsdrift” tas bort. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 14 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 62 Dnr 2023/186-042 
 
Revision – Granskning av årsredovisning 
Allmänna utskottets beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram åtgärder utifrån de 
granskningsrapporter som föreligger. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen ska formulera verksamhetsmässiga och finansiella mål för god 
ekonomisk hushållning. Dessa mål ska sedan följas upp i delårsrapport och 
årsredovisning. Kommunens revisorer ska enligt kommunallagen 12 kap. 2 § 
bedöma om resultaten i delårsrapport och årsredovisning är förenliga med de 
mål kommunen beslutat. Uppdraget ingår som en obligatorisk del av 
revisionsplanen för år 2022. Kommunstyrelsen är ansvarig för upprättandet av 
delårsrapport och årsredovisning. 
 
Syftet med granskningen är att ge kommunens revisorer ett underlag för sin 
skriftliga bedömning om resultatet är förenligt med de mål kommunen beslutat. 
Följande övergripande revisionsfråga ska besvaras: 
”Är resultatet i delårsrapport respektive årsredovisning förenligt med de mål 
kommunen beslutat avseende god ekonomisk hushållning?” 
 
Granskningen visar att förvaltningsberättelsen saknar utvärdering av 
fullmäktiges verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning 2022. Denna 
utvärdering ska redovisas i avsnittet “God ekonomisk hushållning”. 
Granskningen konstaterar därmed att kommunstyrelsen inte efterlevt krav i 
lagstiftning (LKBR 11:8) och normgivning (RKR:s rekommendation R15) 
avseende utvärdering av god ekonomisk hushållning 2022. 
 
Vidare rekommenderar revisionen att förvaltningen utvecklas genom att 
samhällsbyggnadsnämnden säkerställer att underlag för delårsrapport per 31 
augusti beslutas av nämnden. Dessutom att samhällsbyggnadsnämnden 
respektive kommunstyrelsen vidtar åtgärder vid bristande måluppfyllelse för 
verksamhet och ekonomi, samt att kommunstyrelsen ser till att kommunens 
gemensamma nämnder får egen driftbudgetram inför verksamhetsår 2024. 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsrapport – God ekonomisk hushållning – Sorsele 
Revisionsrapport – Grundläggande granskning av kommunstyrelsens och 
nämndernas förvaltning Sorsele 2022 
 
Förslag till beslut 
Ordförande - Kommunchef får i uppdrag att ta fram åtgärder utifrån de 
granskningsrapporter som föreligger. 
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 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 15 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 62, forts 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunchef 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 16 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 63 Dnr 2022/451-007 
 
Revision – Fordonshantering 2022 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att godkänna redovisningen av genomförda åtgärder. 
 
Ärendebeskrivning 
Under 2022 genomförde kommunrevisionen en granskning av kommunens 
fordonshantering. Granskningen har tagit utgångspunkt från revisorernas 
uppdrag enligt kommunallagen. Följande områden har granskats: 
• Ansvarsfördelning 
• Mål och riktlinjer 
• Kontrollsystem 

 
Granskningen visade att den interna kontrollen inom de granskade områdena 
inte uppfylls samt att mål och riktlinjer delvis var tillräckliga. Resultaten av 
granskningen framgår av Revisionsrapport fordonshantering Sorsele 2022. 
Som svar på revisionen lämnades följande förslag till åtgärder: 
• Upprätta internkontrollplan där uppföljning av fordonshanteringen ingår. 
• Ser över mål och riktlinjer så att de är ändamålsenliga. 
• Vidtar åtgärder som syftar till att förbättra uppföljning och kontroll kopplat 

till fordonshanteringen. 
 
Dessa åtgärder är nu vidtagna: 
Internkontrollplan är beslutad av kommunstyrelsen där en uppföljningspunkt är 
fordonshantering. 
Förslag på revidering av riktlinjer är framtagen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Skrivelse Fordonshantering Sorsele 2022 – Förslag 
Kommunstyrelsen 2022-11-29 § 196 
Revisionsrapport fordonshantering Sorsele 2022 
 

Förslag till beslut 
Kommunchef – Att godkänna redovisningen av genomförda åtgärder. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 

 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 17 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 64 Dnr 2018/497-702 
 
Ansökan om serveringstillstånd till allmänheten (permanent) 
Allmänna utskottets beslut 
Att Nalovardo AB med organisationsnummer 559176-5242 ska beviljas utökad 
serveringsperiod som gäller året runt samt att utökad serveringsyta beviljas för 
ett område utomhus vid Dalstugans ingång, enligt bilaga 1 Serveringsyta, med 
följande villkor: 
- Att uteserveringen avgränsas på ett tydligt sätt.  
- Att uteserveringen beviljas med en prövotid på fem år utifrån ett 

barnrättsperspektiv. 
 
Ärendebeskrivning 
Den 9:e mars 2023 inkom Nalovardo AB med ansökan om ändrat 
serveringstillstånd. Enligt ansökan vill Nalovardo ta ärendet i två delar där ena 
delen är serveringsperiod och den andra serveringsytan.  
 

I det nuvarande tillståndet har Nalovardo AB tillstånd att servera mellan 1 
oktober och 1 juni. Det önskar de ska bli året runt. Detta då deras affärsplan på 
sikt är att bedriva året runt-verksamhet. 
 
Nalovardo AB önskar även att utöka sin serveringsyta med en uteservering. 
Detta kommer ske samtidigt som man bygger om lokalerna för att bättre 
anpassas efter de nya förutsättningarna med en uteservering. Den utvidgade 
ytan är tänkt att nyttjas till största del på dagtid och tidig kvällstid under 
vårvintern. Nalovardo AB är ägare av både skidanläggning och intilliggande 
camping och menar att det ligger i deras intresse att god ordning råder och att 
olägenheter inte uppkommer samt att deras egna satta regler följs. 
 
Beslutsunderlag 
Alkoholhandläggarens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Bilaga 1 – Serveringsyta 
Bilaga 2 – Barnkonventionsanalys 
Ansökan om ändrat serveringstillstånd dnr 77248 
 
Förslag till beslut 
Alkoholhandläggare – Att bevilja serveringsperiod som gäller året runt samt att 
utökad serveringsyta enligt bilaga 1 Serveringsyta beviljas med villkoret att 
uteserveringen avgränsas på ett tydligt sätt. 
Kjell Öjeryd - Att villkora uteservering med en prövotid på fem år utifrån ett 
barnrättsperspektiv. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 64, forts 
 
 
Beslutet sänds till: 
Sökande 
Folkhälsomyndigheten 
Länsstyrelsen 
Polismyndigheten  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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 Datum Sida 
 2023-05-30 19 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 65 Dnr 2021/513-534 
 
Information bredband i Sorsele kommun 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
IT-chef Anette Edvardsson informerar om bredband i Sorsele kommun.  
 
- Bredband längs väg 363, sträckorna Sågen - Laisan respektive Grannäs – 

Övre Sandsele, ska slutrapporteras 2023-12-31. Sträckan Sågen – Laisan 
är nästan färdigställd. Sträckan Grannäs – Hemfjäll, där sträckningen 
egentligen gick ända upp till Övre Sandsele har sträckningen till Övre 
Sandsele utgått eftersom Vattenfall inte heller denna sommar kommer 
samförlägga den. Noden i Hemfjäll är uppsatt. Kortare sträckor kan 
provblåsas. Åtgärdsplan behövs för felplacerade brunnar. För sträckan 
Vindelberga – Skansnäs har den beställda sjökabeln ännu inte kommit. 
Vattentillstånd har kommit från Länsstyrelsen, medan ett par underskrivna 
markavtal ännu inte har kommit in från fastighetsägare.  
 

- Bredband i extrem glesbygd, sträckorna Blattnicksele – Tväråträsk, 
Buresjön – Bockträsk samt Sorsele – Grannäs, ska slutrapporteras 2023-
12-31. På sträckan Blattnicksele – Tväråträsk pågår arbete just nu vid 
Sandselekorsningen, Blattnicksele by är klar sedan tidigare. Flytt av nod 
kommer behöva genomföras i Råstrand. Kortare sträckor vid Buresjön – 
Bockträsk har inte hunnit prioriteras. Sträckan Sorsele – Grannäs är delvis 
klar, men för vissa delsträckor återstår det mycket arbete. 
 

- Nya PTS-projekt: Projekt 1 vilket innefattar byarna Djupfors, Räftmyran, 
Bäckmo,och Kraddsele. Projekt 2 utgörs av sträckan Aha – Krutträsk och 
projekt 3 gäller sträckan Gustavsberg – Nedre Saxnäs. I ansökan upptogs 
tid för projektledning, och en person är sedan april anställd för detta. 
Informationsutskick är färdigt liksom en e-tjänst och blankett för anmälan 
för de tre PTS-projekten ovan. 
 

- Vattenfall ska genomföra ombyggnation på sträckan Antas – Sandsele, 
etapp 1. Det kommer bli en stor utmaning att klara ombyggnationen utan 
påverkan. Aviseras även om kommande etapp 2 och etapp 3. En första 
kalkyl visar på en uppskattad kostnad på cirka 3 miljoner kronor för etapp 
1. 
 

- Mycket pågående arbete i Ammarnäs och Sorsele, vilket ska hanteras 
parallellt med det övriga arbetet. 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 65, forts 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef Anette Edvardsson. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 21 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 66 Dnr 2021/20-026 
 
Lönestrategi för Sorsele kommun 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen  
Att anta föreslaget reviderat styrdokument. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter genomförd löneöversyn för året finns det behov av en mindre revidering i 
kommunens riktlinjer för lön. 
 
Det finns ett antal medarbetare i förvaltningen som i samband med årets 
löneöversyn, trots god arbetsprestation, fått en utebliven löneökning med 
anledning av att medarbetaren kraftigt avviker från nuvarande lönestruktur och 
har en, för uppdraget, mycket hög lön.  
 
Innan det att kommunen började ha en riktlinje som angav hantering av 
exempelvis intern rörlighet, så hanterades detta på olika sätt i vår förvaltning. 
Detta har medfört att det idag finns medarbetare som har förändrade 
arbetsuppgifter men bibehållen lön från ett tidigare, mer avancerat, uppdrag. 
Detta har setts över och hanterats i samband med årets löneöversyn.  
Berört fackförbund som organiserar berörda medlemmar har påpekat att 
kommunen i riktlinjen anger att en medarbetare, likt scenariot ovan, kan få en 
låg löneutveckling. Facket anser att det bör framgå ”låg eller ingen 
löneutveckling”, det vill säga såsom kommunen nu har tillämpat det. 
 
Ytterligare en förändring som behöver tillkomma beror på att det har skett 
förändringar i paragrafen som hanterar lön vid omplacering på grund av 
sjukdom eller organisatoriska skäl efter det att riktlinjen antogs.  
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2023-05-04 
Riktlinjer för lön uppdaterad version 2023-05-04 
 
Förslag till beslut 
HR-chef - Att anta föreslaget reviderat styrdokument. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 Datum Sida 
 2023-05-30 22 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 67  
 
Information – att besöka verksamheter som politiker 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Osäkerhet har funnits bland kommunstyrelsens ledamöter om de får besöka 
olika kommunala verksamheter. Kommunsekreteraren har därför varit i kontakt 
med Sveriges Kommuner och Regioner för att få ett klargörande. 
 
Det är fullt tillåtet för de förtroendevalda att besöka de kommunala 
verksamheterna. Besöket bör dock förankras med verksamhetschef för den 
verksamhet som man tänker besöka. Den förtroendevalde ska också vara 
tydliga med att man besöker verksamheten i egenskap av förtroendevald, samt 
gärna berätta vad man har för roll och vilket parti man representerar. Vidare 
ska den förtroendevalde inte utge löften av något slag. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunsekreterare Sara Grundström. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 68 Dnr 2023/206-004 
 
Gemensam förvaltning av e-arkiv i R8-kommunerna 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun beslutar att delta i finansiering av gemensam 
informationsförvaltning och systemadministration av e-arkiv. 
 
Ärendebeskrivning 
Den pågående digitaliseringen av kommunernas verksamheter medför att 
kommunen behöver säkerställa digital långtidsarkivering av handlingar i ett e-
arkiv. Mot den bakgrunden beslutade Dorotea, Lycksele, Malå, Norsjö, 
Sorsele, Storuman, Vilhelmina och Åsele kommuner under början av 2022 att 
genomföra en gemensam upphandling av e-arkiv.  
 
Projektet startade i september 2022 och kommer att slutföras i mitten av 2023 
då varje kommun kommer att ha tillgång till e-arkiv. Under hösten 2023 
kommer varje kommun att ha ett eget införandeprojekt som omfattar en 
pilotavställning till e-arkivet. I början av 2024 kommer e-arkivet att 
överlämnas från projekt till förvaltning och det är viktigt att det är tydligt hur e-
arkivet ska förvaltas för att vara till så stor nytta som möjligt i kommunerna. 
 
Representanter från de upphandlande kommunerna har tidigt uttryckt ett stort 
behov av ökad kompetens på arkivområdet, något som ingen av kommunerna 
idag har. När upphandlingen är genomförd kommer alla kommunerna att ha 
samma leverantör av e-arkivet även om varje kommun tecknar ett eget avtal 
med leverantören. Alla deltagare i upphandlingen anser också att det finns goda 
förutsättningar och att det också är önskvärt att man samverkar och dela på 
kostnaderna för informationsförvaltning och systemadministration av e-arkivet. 
Kommunerna har ett stort behov av kompetenshöjning på arkivområdet och det 
skulle kunna ske genom att man anställer en gemensam arkivarie som 
informationsförvaltare. 
 
I tabellen nedan redovisas en beräknad kostnad på ca 800 000 kronor per år i 
tre år för en heltidstjänst som informationsförvaltare och systemadministratör 
för de åtta kommunerna (Dorotea. Lycksele, Malå, Norsjö, Sorsele, Storuman, 
Vilhelmina och Åsele). Kostnaderna har fördelats utifrån invånarantal och 
förutsätter också att alla åtta kommuner deltar i samverkan. 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 68, forts 
 
Kommun Kostnad (tkr) år  
 2024 2025 2026 Totalt 3 år 
Dorotea 50 52 55 157 
Lycksele 250 262 275 787 
Malå 65 68 71 204 
Norsjö 80 84 88 252 
Sorsele 50 52 55 157 
Storuman 120 126 132 378 
Vilhelmina 140 147 154 441 
Åsele 60 63 66 189 
Totalt 815 854 896 2 565 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2023-05-16 
Skrivelse till kommunerna om förvaltning av e-arkiv 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren – Att Sorsele kommun beslutar delta i finansiering av 
gemensam informationsförvaltning och systemadministration av e-arkiv. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Lystkom 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 25 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 69 Dnr 2022/154-003 
 
Tolkning av arvodes- och ersättningsreglemente för 
mandatperioden 2023-2026 
Allmänna utskottets beslut 
- Utbildning ingår i § 4 e) i Arvodes- och ersättningsreglementet. 
- Sammanträden/möten med kommunalförbund, regionalsamverkan, 

samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare ingår i 
årsarvodet. 

 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Pia Sjöberg (s) i handläggningen av detta ärende och 
lämnar sammanträdet. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Kansliet har fått frågan hur ersättning till de ledamöter som har 25 % 
tjänstgöringsgrad ska tolkas vad gäller: 
Utbildning 
Sammanträden/möten med kommunalförbund, regionalsamverkan, 
samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare 
 
Beslutsunderlag 
Pia Sjöberg (s) – Uppdrag 
Inger Stenlund (v) – Sammanställning över antal möten med samverkansparter 
Allmänna utskottet 2023-04-11 § 37 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2023-03-30 
Antagen – Arvodes- och ersättningsreglemente 2023-2026 – revidering 
Jämförelse arvode kommunstyrelsens vice ordförande och social- och 
utbildningsutskottets ordförande 2022-05-24 
 
Förslag till beslut 
Magnus Norlund (m) –Utbildning ingår i § 4 e) i Arvodes- och 
ersättningsreglementet. 
Ordförande – Sammanträden/möten med kommunalförbund, 
regionalsamverkan, samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare 
ingår i årsarvodet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
De ledamöter som berörs med 25 % tjänstgöringsgrad 
Kansliet 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 26 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 70 Dnr 2023/225-106 
 
Ombudsinstruktion – Bolagsstämma Inlandsbanan AB 2023 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun kommer inte närvara på årsstämman och nyttjar inte 
möjligheten att lämna ombudsinstruktion till annan kommun.  
 
Ärendebeskrivning 
Aktieägarna i Inlandsbanan AB (IBAB) AB, är kallade till ordinarie 
bolagsstämma torsdagen den 1 juni 2023 i Östersund. 
 
Enligt Sveriges Kommuner och Regioner ska kommunen som aktieägare 
företrädas av ett ombud på bolagsstämman. Ombudets roll är att representera 
aktieägaren. Ombudet ska ha en fullmakt från den som juridiskt äger aktierna – 
det är dessutom lämpligt med en ombudsinstruktion som klargör hur ombudet 
ska rösta. 
 
Beslutsunderlag 
Mer info om programmet i samband med bolagsstämman för Inlandsbanan AB 
2023 
Årsredovisning Inlandståget AB 2022 inkl revisionsberättelse 
Kallelse till bolagsstämma Inlandståget AB, ITÅG 2023 
Årsredovisning Destination Inlandsbanan AB 2022 inkl revisionsberättelse 
Kallelse till bolagsstämma Destination Inlandsbanan AB, DIAB 2023 
Fullmakt 2023 
Årsredovisning Inlandsbanan AB och koncern 2022 inkl revisionsberättelse 
och granskningsrapport 
Kallelse till bolagsstämma Inlandsbanan AB, IBAB 2023 
Kallelse bolagsstämma Inlandsbanan AB 2023 
 
Förslag till beslut 
Ordförande - har meddelat att Sorsele kommun kommer inte närvara på 
årsstämman och har inte nyttjat möjligheten att lämna ombudsinstruktion till 
annan kommun.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 27 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 71 Dnr 2023/242-356 
 
Avfalls- och slamtaxa från och med 2023-10-01 
Allmänna utskottets beslut  
Taxan kompletteras på sidan 7 § 3.4 med ”per kilo” på samtliga rader. 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
- Anta ny avfalls- och slamtaxa. 
- Ny avfalls- och slamtaxa gäller från och med 2023-10-01. 
- Taxorna implementeras i de ekonomiska systemen. 

 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med övriga medlemmar i Trepartens 
renhållningsnämnd arbetet fram förslag till ny avfalls- och slamtaxa. 
Nuvarande avfallstaxa har varit gällande från 2021-07-01. För Sorsele kommun 
är det första gången slamtaxan integreras i renhållningstaxan då slamtaxan 
tidigare har varit separerad, men i och med att slam ingår tillsammans med 
avfallshantering i de nya avfallsföreskrifterna blir avfall och slam en 
gemensam taxa, dock med separerade avgifter och regler. I förslaget så sker 
ingen uppräkning av slamtömningstaxan, däremot har det lagts till nya moment 
och regler. 
 
För renhållningstaxan införs separat insamling av matavfall och restavfall med 
viktavgift. Taxan för hushåll, flerbostadshus och fritidshus får tre avgifter som 
har i syfte att finansiera dom olika momenten och aktiviteterna för insamling, 
transport, hantering och avsättning. Förutom grundavgift kommer 
hämtningsavgift och viktavgift för matavfall och restavfall att tillkomma. 
Avgifterna redovisas i bilagan ”Förslag: Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01” 
samt vid sammanträdet där kalkylunderlaget för hur avgifterna räknats fram 
redovisas. 
 
Att insamling av mat och restavfall införs beror i grunden på EU-förordning 
som påkräver att tjänsterna införs för landets alla kommuner. Det beror också 
på den nationella och regionala viljan och ambitionen att bidra till klimat- och 
miljöfördelar samt att avfallet nyttjas till fler nyttigheter än enbart förbränning. 
 
För Sorsele kommuns del öppnas möjligheten att i högre utsträckning ta hand 
om matavfallet själva då befintlig storkompost kan komma att användas, vilket 
i sin tur för med sig att kommunen får högre del av nyttigheterna i den 
matjordstillverkning som då kan ske. Dessutom minskas de tidigare långa 
transporterna till förbränningsanläggning vilket kommer att innebära betydligt 
lägre transportkostnader och lägre klimatavtryck. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 28 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 71, forts 
 
Förslaget innehåller också att betalsäckslösning behålls, att extra kärl 
tillkommer som ny tjänst, att ny insamling införs via lättillgänglig 
insamlingsplats (LIP) för både mat och restavfall förutom avfallsslagen inom  
 
producentansvaret, och att verksamheter och företag erbjuds 
renhållningstjänster som i renhållningstaxan helt har separerats från tjänsterna 
som erbjuds hushållen. 
 
Taxekonstruktionen är likalydande för alla samverkande kommuner inom 
Treparten, dock kan vissa nivåer av avgifter skilja sig åt beroende på bland 
annat geografiska skillnader i transportlängder och befolkningsmängd.  
Sedan tidigare har gemensamma avfallsföreskrifter både tagits fram och 
beslutats av Trepartens kommuner i linje med de förslag till nya avfallstaxor 
som nu presenteras. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-22 
Förslag – Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Anta ny avfalls- och slamtaxa. Att ny avfalls- och slamtaxa 
gäller från och med 2023-10-01. Att taxorna implementeras i de ekonomiska 
systemen. 
Ordförande (v) - Taxan kompletteras på sidan 7 § 3.4 med ”per kilo” på 
samtliga rader. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt samtliga förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 29 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 72 Dnr 2021/546-303 
 
Slutredovisning förstudie VA-anläggning Nalovardo 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Att godkänna förstudien. 
− Att godkänna ekonomisk slutredovisning. 
− Att ställa sig bakom rapportens slutsats att kommunen vid lämpligt tillfälle 

i exploateringsarbetet utökar sitt VA-verksamhetsområde till att omfatta 
även skidanläggningen Nalovardos VA-verksamhetsområde. 

− Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att påbörja förberedelserna inför 
att utöka VA-verksamhetsområde inklusive brukningsavgifter. 

− Att besluta om att tekniska verksamheten fortsättningsvis ska vara 
adjungerande i skidanläggningens arbetsgrupp inför verkställandet av 
exploateringarna, för att underlätta övertagandet av VA-
verksamhetsansvaret vilket kan ske i etapper. 

− Att kommunen inte ska stå för konsultation eller kostnader av de 
investeringar som kommer att krävas inför exploateringarna av 
byggnationerna av VA-anläggningarna inklusive vattenverk, reningsverk, 
pumpstationer, trycksteg, huvudledningar, serviser, brunnar och andra 
tillbehör inom VA-verksamheten. 

− Att skidanläggningen överlämnar en komplett kvalitets- och 
myndighetsgodkänd VA-anläggning med erforderlig kapacitet med 
ledningar, brunnar och serviser inmätta och inlagda i kommunens GIS 
system Mycarta i enlighet med förstudien. 

− Att arbetet med att ta fram vattenskyddsområde utförs och bekostas av 
skidanläggningen. 

 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har i separat beslut 2021 anslagit 250 000 kronor för att genomföra 
”Förstudie Nalovardo skidanläggning”. Syftet har varit att utreda ett antal 
frågor i samband med skidanläggningens förestående exploatering bland annat. 
anläggningens framtida VA-anläggningar inklusive skötsel och ansvar. Övriga 
målsättningar har varit få tillhanda juridiskt korrekta beslutsunderlag för att 
möjliggöra förutsättningar för skidanläggningens utveckling.  
 
Företrädare för skidanläggningen har i möten med kommunen ställt frågan om 
kommunen på något sätt kan bistå i framför allt VA-frågan där det 
huvudsakliga behovet är skötsel, drift och underhåll av VA-nätet och 
anläggningarna, inte själva byggandet av anläggningarna. Huvudspåret är att 
VA-anläggningarna byggs av skidanläggningen själva i samband med 
exploateringarna och att kommunen övertar driften då kommunen redan har 
organisation, kompetens och utrustning för att sköta VA-verksamhetsområden.  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 30 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 72, forts 
 
Kommunen övertar då också intäkterna för brukningsavgifterna för att 
finansiera driften liknande som det är idag i Gargnäs, Blattnicksele, Sorsele 
och Ammarnäs där kommunen är huvudman för VA-verksamheten och 
anslutna betalar brukningsavgifter. Grovt sammanfattat innebär det i praktiken 
att kommunen får ett femte VA-verksamhetsområde förutom Sorsele tätort, 
Ammarnäs, Blattnicksele och Gargnäs. Nuvarande och gällande ABVA 
(Allmänna bestämmelser för vatten och avlopp) och VA-taxa är tillämpliga 
även för nytt VA-verksamhetsområde 
 
Beslutsunderlag 
Redovisning: Förstudie Nalovardo skidanläggning, VA-utredning 
Rapport förstudie Nalovardo skidanläggning 
Kommunstyrelsen 2021-11-30 § 208 
Offert Förstudie Nalovardo skidanläggning 
 
Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten lämnar i tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
Ordförande – Kommunstyrelsen har redan beslutat att kostnaden för förstudien 
inte belastar VA-kollektivet. Detta behöver därför inte beslutas igen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 31 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 73 Dnr 2017/127-332 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Lekplats 
Gargnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Lekplats Gargnäs med beräknad investering om 255 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-12-13 § 104 att bevilja 255 000 kronor i 
projektmedel 2022 för att göra lekplatsen i Gargnäs fullt färdig. Detta är ännu 
inte utfört och investeringsprojektet behöver överföras från 2022 till 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 104 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Att överföra projektet Lekplats Gargnäs med beräknad 
investering om 255 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 32 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 74 Dnr 2023/240-823 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – 
Armatur elljusspår 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad investering om 
1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny Arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning 
att byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet 
på 25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor 
samt byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. 
 
Kommunfullmäktige överförde 2022-06-20 § 66 2,4 miljoner kronor till år 
2023 för tak över isbanan, men inget beslut har fattats för överföring av medel 
för armatur elljusspår. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Att överföra projektet ”Armatur elljusspår” med beräknad 
investering om 1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 33 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 75 Dnr 2021/566-829 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Badsjön 
HWC 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Badsjön handikappanpassad toalett (HWC) med 
beräknad investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 
2023. 
 
Ärendebeskrivning 
För att slutföra projektet måste investeringsprojektet överföras från 2022 till 
2023 då projektet avslutas och slutfakturor inkommer under våren 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 105 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Att överföra projektet Badsjön HWC med beräknad investering 
om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 34 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 76 Dnr 2021/399-106 
 

Svar på medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och 
Mariatjärn 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta  
- Att tacka för inlämnat medborgarförslag. 
- Att inte påbörja projektet utan att först ha personella resurser och 

finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra 
projektet där båda tjärnarna rensas upp. 
 

Ärendebeskrivning 
Upprensning av Kyrktjärn och Mariatjärn har utretts tidigare. Under åren 2001 
till och med. 2003 utreddes frågan ända fram till att anbud togs in för åtgärden. 
Hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska kyrkan varför 
kyrkan var en viktig part då utredningarna utfördes. Kyrkan valde att lämna 
projektet i slutfasen av projektet på grund av de relativt höga kostnaderna för 
att rensa upp tjärnarna, vilket lämnade kommunen ensam i projektet.  
 
I och med att hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska 
kyrkan kvarstod cirka hälften av Mariatjärn att åtgärda, och med tanke på de 
anbud som inkom och den begränsade effekten som skulle bli resultatet 
genomfördes inte projektet. I förundersökningarna beräknades hur många 
kubikmeter slam som skulle behöva tas upp. Slutsatsen blev att den önskade 
effekten inte kunde uppnås med att endast rensa del av Mariatjärn och då 
endast med begränsade volymer. 
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-04-26 
Situationsplan Kyrk- och Mariatjärn 
Protokoll samråd 2002 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2002-10-22 § 312 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2003-12-17 § 266 
Medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 
 

Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten – Lämnar i tjänsteutlåtande förslag till svar på 
medborgarförslaget. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 

Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 

  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
2a

e1
c5

fe
-f

b2
f-

4e
23

-a
d1

f-
41

05
b7

31
81

c7



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 35 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 77 Dnr 2021/431-106 
 
Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 
strömavbrott 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta 
- Att tacka för inlämnat medborgarförslag. 
- Att lämna följande svar på medborgarförslaget:  

VA-verksamheten kommer att förbättra nuvarande situation genom att 
med nya rutiner hantera igångsättning av reserv-elverk vid strömavbrott. 
Investering i automatstartade reserv-elverk är inte aktuellt för tillfället på 
grund av att det finns andra prioriteringar inom VA-verksamheten. Dock 
kommer verksamheten att söka investeringsmedel för att byta ut de tre 
aktuella elverken mot automatstartade elverk. 

 
Ärendebeskrivning 
2001 utförde kommunen en prioriteringsutredning angående reserv-elkraften. 
Det var under perioden då dåvarande myndighet Överstyrelsen för civil 
beredskap (ÖCB), numer ersatt av Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB), kunde lämna investeringsstöd på 50 % för anskaffning och 
installationer för reservelkraft. Prioriteringarna delades upp i tre 
huvudprioriteringar varav de mindre vattenverken i Gargnäs, Blattnicksele och 
Ammarnäs hamnade i prioritering 2. Förutsättningarna var att prioriteringarna 
skulle utgå ifrån att samhället skulle klara omfattande och mer långtgående 
kriser som till exempel elbortfall på grund av krig, sabotage, terrorism, extrema 
väderbetingelser eller motsvarande. I detta perspektiv fanns inte ”lätt störning” 
som till exempel tillfälliga elavbrott där hushåll tillfälligt får elbortfall med 
vissa olägenheter som följd. 
 
Störningarna på elnätet har varit flitigt förekommande på senare år där det 
oftast är kortare strömavbrott av olika skäl. Orsaken är inte helt klarlagd och 
varierar men störningar på grund av väder, ombyggnationer av elnätet, 
överbelastning, ålderdomligt distributionsnät och övriga mindre haverier kan 
vara orsaken till detta. Nuvarande uppstartsrutin för exempelvis vattenverket i 
Blattnicksele är efter åtta timmars strömavbrott vilket innebär att det är väldigt 
sällan det startas upp. Nuvarande elavbrott är oftast mycket kortare än åtta 
timmar, ibland bara några minuter. Ytterligare ett problem är att verksamheten 
väldigt sällan får klara avbrottsbesked från nätägaren vilket också leder till att 
det avvaktas med att sätta i gång elverken. Men med tanke på att anledningen 
till att elverken sattes dit till att börja med, aldrig var för att klara kortare 
strömavbrott utan för att klara en helt annan typ av kris, finns nuvarande rutiner 
för uppstart och drift. Verksamheten har undersökt olika alternativ där det i 
huvudsak finns tre vägar att gå. 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 77, forts 
 
1: Byta ut nuvarande manuellstartade elverk mot automatstartade elverk 
2: Bygga om de manuella elverken till automatstartade elverk. 
3: Ändra uppstartsrutinen så att elverken startas upp snabbare än dagens åtta 
timmar. 
 
Utifrån vad VA-verksamheten måste prioritera så kommer alternativ 3 att 
väljas till att börja med. Utbyte av automatstartade elverk eller att de befintliga 
byggs om till automatstartade elverk är en framtidsfråga som mycket väl kan 
komma att utföras, dock måste i så fall kriteriet om vad som är en kris 
omprövas och finansiering ordnas. 
 
I kommunens bestämmelser, ”Allmänna bestämmelser för användandet av 
Sorsele kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning” (ABVA) som 
antogs av kommunfullmäktige 2008-11-24 § 80 framgår det under rubriken 
Användning av den allmänna dricksvattenanläggningen, punkt 4, att 
”Huvudmannens leveransskyldighet avser endast vatten av dricksvattenkvalitet 
för normal hushållsanvändning. Huvudmannen garanterar inte att visst 
vattentryck eller viss mängd vattenmängd per tidsenhet alltid kan levereras”. 
Verksamhetens tolkning är att de mindre störningarna i vattenleveranserna som 
orsakas av korta och tillfälliga elavbrott faller under denna bestämmelse. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-04-27 
Ärende KSAU år 2001 sammanfattning och prioritering 
Risk- och kostnadsanalys år 2002 
Drift och underhåll mm 
Kommunfullmäktige 2021-09-27 § 71 
Medborgarförslag – Tillgång till dricksvatten även vid strömavbrott 
 
Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten – Lämnar i tjänsteutlåtande förslag till svar på 
medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 78 Dnr 2021/627-060 
 
Information projekt SMÅ (Sorsele med Åsele) 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras.  
 
Ärendebeskrivning 
Inflyttningssamordnare Jenny Ottosson informerar bland annat om: 
 
Sorsele kommun är en av Sveriges minsta kommuner, till befolkningsmängden. 
Kommunen hade 2020 en folkmängd på 2 442 personer och beräknas ha backat 
ytterligare till 2 186 personer år 2040 (Källa SCB). Man kan konstatera att 
befolkningsmängden sakta dalat de senaste 50 åren och kommer förmodligen 
att fortsätta dala i framtiden, såvida kommunen inte lyckas hitta en långsiktig 
strategi för att bromsa utvecklingen och vända trenden. 
 
Ur ett hållbarhetsperspektiv är det naturligtvis inte heller önskvärt med en hög 
andel människor som flyttar in och ut inom en kort period. Bilden är inte på 
något sätt unik för Sorsele, den återfinns hos de flesta inlandskommuner 
Sorsele kommun består av en centralort samt med ett antal större byar, med 
som längst cirka 9 mil mellan centralorten och Ammarnäs. Förstudien har 
inkluderat både byar och centralort. 
 
Det sätt som de flesta kommuner angriper problematiken med 
befolkningsminskning har varit genom att försöka stimulera inflyttning. Det 
ger i sin tur fler svårigheter såsom brist på attraktiva bostäder som i många fall 
lett till att kommuner börjat agera mäklare. Sorsele kommun har ansökt och fått 
medel till en förstudie för att undersöka orsakerna till att människor i 
åldersgruppen 16–35 år flyttar från kommunen. Genom att utvärdera orsakerna 
till att folk väljer att flytta kan vi genom ett förändringsarbete förbättra 
förutsättningarna för att folk ska trivas och välja att bo kvar. 
 
Beslutsunderlag 
Förstudierapport SMÅ 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 38 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 79 Dnr 2023/180-100 
 
Remiss – Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Sorsele kommun ställer sig positiv till föreslagna kulturpolitiska mål och 
insatsområden. Kommunen har heller inga förslag på alternativa skrivningar 
eller tillägg i kulturplanen i sin helhet.  
 
Ärendebeskrivning 
Regionala utvecklingsnämnden svarar på uppdrag av regionfullmäktige för 
framtagande av kulturplanen i bred samverkan med länets kommuner, 
civilsamhälle och kulturskapare. Under framtagandet av kulturplanen har 
dialog förts med aktörer inom kultursektorn i länet, däribland har dialoger 
genomförts i länets 15 kommuner. 
 
Regionala utvecklingsnämnden önskar få synpunkter på remissversionen senast 
den 15 juni. Region Västerbotten kommer efter remissperioden att bearbeta 
inkomna remissvar. Den regionala kulturplanen beslutas i Regionfullmäktige 
21–22 november 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Remissversion Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
Följebrev Remissversion Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Sorsele kommun ställer sig positiv till föreslagna 
kulturpolitiska mål och insatsområden. Sorsele kommun har heller inga förslag 
på alternativa skrivningar eller tillägg i kulturplanen i sin helhet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 39 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 80 Dnr 2023/25-140 
 
Årets företag 2022 
Allmänna utskottets beslut 
Utser Princess Bageri /Sarina Bieri till årets företag 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt riktlinjerna för att utse Årets företag (diarienummer 2022/416-140) ska 
medborgare få möjlighet att nominera företag och därefter sammanställer 
verksamhet Utveckling dessa och föreslår fem av de nominerade utifrån 
branscher, ägare med olika kön och geografisk spridning i kommunen till 
kommunstyrelsens arbetsutskott för beslut. 
 
Följande kriterier gäller: Årets företag kännetecknas av utveckling, nytänkande 
och en stabil ekonomi. Företaget är lokalt verksamt och har sitt säte i 
kommunen, visar intresse för lokal utveckling på ett sätt som stärker 
kommunens inriktning om livskraft genom tillväxt och hållbarhet. 
Utvecklingsverksamheten har enligt riktlinjerna möjlighet att också själva dela 
ut ett eller flera egna priser av engångskaraktär beroende på aktuella händelser 
och utveckling under året som gått. Vilka priser och pristagare är ännu inte 
utsedda. 
 

Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-01-27 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-07 § 19 
Lista nominerade företag och motiveringar 2022 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschefen - Föreslår följande fem företag för kommunstyrelsens 
allmänna utskott att välja bland när utskottet ska besluta om pristagare i 
kategorin Årets Företag 2022: Princess Bageri /Sarina Bieri, Gluetec AB, Hook 
& Cup Sorsele Visitorcenter AB, Forsgrens i Blattnicksele, Maidi Andersson-
Eira. 
Pia Sjöberg (s) – Hook & Coop Sorsele Visitor Center 
Robin Fransson (v) – Gluetec AB 
Magnus Norlund (m) – Princess Bageri/Sarina Bieri 
Kjell Öjeryd (v) och Jan Lövgren (s) – Yrkar bifall till Magnus Norlunds 
förslag 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 40 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 80, forts 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt Magnus Norlunds 
förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 41 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 81 Dnr 2023/149-460 
 
Medfinansiering projektet Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – ett kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 
Allmänna utskottets beslut 
Att medfinansiera projektet som söks av Region Västerbotten med arbetsnamn 
Stärkt livsmedelsnäring i Västerbotten – region och kommuner i samverkan 
med 18 750 kronor år 2023, 45 000 kronor år 2024, 45 000 kronor år 2025 och 
26 250 kronor år 2026. Medlen tas från verksamhet 22020 Kommunal 
medfinansiering i projekt. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om medfinansiering till projekt ”Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – region och kommuner i samverkan” har inkommit till Sorsele 
kommun.  
 
2021 antogs den regionala livsmedelsstrategin, Mer mat från Västerbotten. Det 
övergripande syftet med strategin är att öka produktionen och efterfrågan på 
mat från Västerbotten. Det pågår en rad aktiviteter och utvecklingsprojekt som 
jobbar för målen i strategin av olika aktörer, men det behövs fler insatser. 
Projektet som kommunen vill genomföra ska skapa kraft hos både 
kommunerna och regionen att stötta och utveckla livsmedelsnäringen både 
lokal och regionalt. Idén att skapa ett gemensamt projekt började diskuteras 
hösten 2022 och en arbetsgrupp tillsattes som nu har kommit fram till ett 
projekt med följande innehåll och syfte: Projektets övergripande syfte är att 
stärka livsmedelsnäringen i Västerbotten, och att stärka både arbetet på 
kommunernas näringslivskontor och på Region Västerbotten. Projektet ska ha 
personal som arbetar konkret i projektet, varav tre ska vara utplacerade på 
näringslivskontoren i Umeå, Skellefteå respektive en av inlandskommunerna. 
Personalen kommer att arbeta i den egna och i näraliggande kommuner, och 
ibland också över hela länet. Personal kommer också att finnas på Region 
Västerbotten.  
 
Projektet har ett antal arbetspaket som innehåller följande insatser: 
- Företagsbesök för att lära känna företag och deras förutsättningar, behov och 

vilja att växa. 
- Utifrån företagsbesöken och kunskapen därifrån stärka branschen genom 

att jobba med företagens behov exempelvis logistiklösningar, finansiering 
anbudsgivare mm. 

- Inspirera och sprida kunskap om hur man kan arbeta för öka andelen lokal 
mat i offentliga köket och öka intresset för lokal mat bland allmänhet. 

- Initiera nya utvecklingsprojekt utifrån förvärvad kunskap. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 42 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 81, forts 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Förfrågan om medfinansiering av projektet Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – ett kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 
Blankett Medfinansieringsintyg Region Västerbotten 13 kommuner 
Budget 
Ansökan 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att medfinansiera projektet som söks av Region 
Västerbotten med arbetsnamn Stärkt livsmedelsnäring i Västerbotten – region 
och kommuner i samverkan med 18 750 kronor år 2023, 45 000 kronor år 
2024, 45 000 kronor år 2025 och 26 250 kronor år 2026. Medlen tas från 
verksamhet 22020 Kommunal medfinansiering i projekt. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Region Västerbotten, Lena Friborg 
Kostchef 
Näringslivsutvecklare 
Samisk samordnare 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 43 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 82 Dnr 2022/279-240 
 Dnr 2018/99-510 
 
Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 
skyltar 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att; 
Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS omfördelas till inköp 
av digitala skyltar. 
 
Ärendebeskrivning 
I kommunstyrelsens protokoll 2022-02-15 § 26 ärende 2018/99-510 beslutade 
kommunstyrelsen uppdra till utvecklingsverksamheten att påbörja 
tillståndsprocess och inköpsprocess av två digitala infartsskyltar till en total 
budgeterad kostnad på 900 000 kronor. Detta belopp har avsatts via 
bygdeavgiftsmedel. Upphandlingen är nu klar och kostnaden för upprättande 
av två skyltar beräknas landa på ca 1 120 000 kronor inklusive interna 
kostnader. Skillnaden mellan budgeterad kostnad och faktisk kostnad beror på 
generella kostnadsökningar på material och transporter de senaste 1,5 åren. Det 
saknas 220 000 kronor för att köpa in två skyltar. 
 
För att verkställa det politiska beslutet om två skyltar föreslår 
utvecklingsverksamheten att omfördela investeringsmedel som inte förbrukats 
från inköp GPS till digital skylt för att möjliggöra två digitala skyltar. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-20 § 54 att bevilja 300 000 kronor i 
investeringsmedel för inköp av ny GPS utrustning. Inköp har gjorts och 
kostnaden blev 80 000 kronor och det finns därför kvar inte förbrukade medel 
med 220 000 kronor.  
 
Alternativet är att enbart investera i en skylt. Då används inte dessa 
investeringsmedel och det lämnas åter ca 300 000 kronor till 
bygdeavgiftsmedel för kommunen att använda till andra satsningar och 
investeringar. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 54 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att investeringsmedel som inte förbrukats för inköp av GPS 
omfördelas till inköp av digitala skyltar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 

Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  

Ad
do

 S
ig

n 
ID

-n
um

m
er

 : 
2a

e1
c5

fe
-f

b2
f-

4e
23

-a
d1

f-
41

05
b7

31
81

c7



 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens allmänna utskott 
  

 Datum Sida 
 2023-05-30 44 
 

 
Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 

Au § 83 Dnr 2018/278-534 
 
Projektstöd – Bredband till nedre delen av Gargnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Sorsele kommun avslutar det inte påbörjade projektet Projektstöd – Nedre 
delen av Gargnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I mars 2018 lämnade Sorsele kommun in en ansökan om medel till 
Jordbruksverket för utbyggnation av områdesnätet i nedre delen av Gargnäs 
(journalnummer 2018-1127). Ansökan innefattade 4 km bredbandsnät som 
skulle ansluta 19 hushåll. 
 
2020-12-31 var det slutdatum som angavs i ansökan men det har senare flyttats 
fram två gånger först till 2022-06-30 och till nuvarande slutdatum 2023-12-31 
och projekttiden inte kan förlängas ytterligare.  
 
I november 2022 lyftes ärendet till kommunstyrelsen för att påvisa den korta 
genomförandetiden på det projekt som inte har påbörjats. Enheten har inte de 
personella resurserna (internt eller hos entreprenör) för att inom projekttid 
färdigställa och slutrapportera utbyggnationen. 
 
Beslutsunderlag 
IT-chefens tjänsteutlåtande 2023-05-26 
 
Förslag till beslut 
IT-chef - Sorsele kommun avslutar det inte påbörjade projektet Projektstöd – 
Nedre delen av Gargnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesprotokoll kommunstyrelsens 
allmänna utskott 2023-05-30 


Plats och tid Kommunhuset, sessionssalen, klockan 08.00-12.17.  
  
 
Beslutande Kjell Öjeryd (v) 
 Robin Fransson (v) 
 Pia Sjöberg (s), jäv § 69 
 Magnus Norlund (m) 
 
Tjänstgörande ersättare Jan Lövgren (s) tjänstgör för Katarina Lövgren (s) 
   
  
Övriga deltagare Mats Engman, kommunchef 
 Sara Grundström, kommunsekreterare 
 Melker Holmberg, nämndsekreterare 
 Johan Svensson, alkoholhandläggare, § 64 
 Anette Edvardsson, IT-chef, §§ 65, 83 
 Marie Strinnholm, HR-chef, §§ 65–66 
 Anita Brännlund, kundtjänst, § 71 
 Johan Viklund, GVA-chef, § 71 
 Elin Bergarp, teknisk chef, §§ 71–72, 76–77 
 Simon Sundström, tekniska verksamheten, §§ 72, 76–77 
 Jenny Ottosson, inflyttningssamordnare, § 78 
 Erika Hjukström, utvecklingschef, §§ 79–82 
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Au § 53 
 
Fastställelse av ärendelistan 
Allmänna utskottets beslut 
Ärende Personalärenden 2023 (Dnr 2023/44) utgår, och byts ut till Information 
bredband i Sorsele kommun (Dnr 2021/513). Ärende Projektstöd bredband till 
nedre delen av Gargnäs (Dnr 2018/278) tillkommer till ärendelistan. Den 
fastställs därefter enligt följande; 
 
1 Mötets öppnande  
2 Upprop  
3 Val av justerare  
4 Meddelanden  
5 Information ordförande och kommunchef  
6 Ansvarsfrihet - Likvidation Regionförbundet 


Västerbottens län (Regionkommun) 
2018/65 


7 Flytt av Investeringsmedel Tak över isbana 
till projekt Arena Sorsele 


2022/292 


8 Flytt av beslutade investeringsmedel för 
Storköksutredning till Tekniska 
verksamheten, Solhem kök 


2019/426 


9 Avyttring Lärarbostaden, Läraren 6 2023/236 
10 Svar på motion - Verksamheten Piraten 2022/379 
11 Policy för resfria möten och tjänsteresor 


samt policy för fordon i tjänst (resepolicy 
och fordonspolicy) 


2019/173 


12 Revision - Granskning av årsredovisning 
2022 


2023/186 


13 Revision - Fordonshantering 2022 2022/451 
14 Ansökan om serveringstillstånd till 


allmänheten (permanent) 
2018/497 


15 Personalärenden 2023 2023/44 
15 Information bredband i Sorsele kommun 2021/513 
16 Lönestrategi för Sorsele kommun 2021/20 
17 Info - att besöka verksamheter som politiker  
18 Gemensam förvaltning av e-arkiv i R8-


kommunerna 
2023/206 


19 Arvodes- och ersättningsreglemente för 
mandatperioden 2023-2026 


2022/154 


20 Ombudsintruktion - Bolagsstämma 
Inlandsbanan AB 2023 


2023/225 


21 Avfalls - och slamtaxa från 2023-10-01 2023/242 
22 Slutredovisning förstudie VA-anläggning 


Nalovardo 
 


2021/546 
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Au § 53, forts 
  


23 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 
till 2023 – Lekplats Gargnäs 


2017/127 


24 Investeringsprojekt - Armatur elljusspår, 
överföring av medel från 2022 till 2023 


2023/240 


25 Överföring av Investeringsprojekt från 2022 
till 2023 – Badsjön HWC 


2021/566 


26 Svar på medborgarförslag - Upprensning vid 
Kyrktjärn och Mariatjärn 


2021/399 


27 Svar på medborgarförslag - Tillgång till 
dricksvatten även vid strömavbrott. 


2021/431 


28 Projekt SMÅ (Sorsele med Åsele) - Info 30 
min 


2021/627 


29 Remiss - Region Västerbottens kulturplan 
2024-2027 


2023/180 


30 Årets företag 2022 2023/25 
31 Medfinansiering projektet - Stärkt 


livsmedelsnäring i Västerbotten - ett 
kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 


2023/149 


32 Överföring av investeringsmedel inköp av 
GPS 


2022/279 


33 Projektstöd – Bredband till nedre delen av 
Gargnäs 


2018/278 
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Au § 54  
 
Meddelanden 


Kommunstyrelsens beslut 
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
Redovisning av meddelanden 
- Kultur- och fritidsverksamheten – Beviljar bidragsansökan Littfors 2023 


(Dnr 2023/107-805) 
- Tekniska verksamheten – Protokoll VSG 15 maj 2023 (Dnr 2023/245-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 21 mars 2022 (Dnr 2023/248-


021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 16 maj 2022 (Dnr 2023/248-


021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 3 oktober 2022 (Dnr 


2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 7 november 2022 (Dnr 


2023/248-021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 13 mars 2023 (Dnr 2023/248-


021) 
- Utvecklingsverksamheten – Protokoll VSG 15 maj 2023 (Dnr 2023/248-


021) 
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Au § 55  
 
Information ordförande och kommunchef 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ordförande informerar bland annat om; 
- Den årliga träffen med Trafikverket har ägt rum, och det ska framöver 


hållas två årliga träffar. Det är bra att träffa Trafikverket och få diskutera de 
åtgärder som kommunen önskar få genomförda. Frågor som diskuterades 
var bland annat gång- och cykelväg genom Blattnicksele, 
hastighetsbegränsningar, belysning vid Kyrkbron i Sorsele, samt gång- och 
cykelväg längs Rankbäcksrakan i Sorsele inklusive blinkande skylt och 
hastighetskamera. Angående hastigheten anser Trafikverket att det enligt 
deras mätningar inte går tillräckligt fort.  


- Företagsbesök har genomförts i Ammarnäs, liksom ett besök på byns 
servicepunkt Ammarnäs Livs, där olika frågor togs upp.  


- Folkhälsorådet har träffat tandvårds- och verksamhetschefen. Det söks en 
heltidstandläkare till Sorsele, men det är problem med rekrytering av 
tandläkare i hela Västerbotten.  


 
Kommunchefen informerar bland annat om; 
- Just nu pågår arbete med budget för 2024 och tertialrapport 1, som kommer 


upp på kommunstyrelsens sammanträde 13 juni.  
- Arenabygget rullar på. Byggnationen av nya halldelen är ute för 


upphandling. I dagarna ska de sista kalkylerna för kostnaderna komma. Det 
har legat på 28 miljoner kronor plus/minus 10 % 


- Det pågår en del arbete inför det planerade stora elavbrott som påverkar 
nästan hela Sorsele kommun, och som ska pågå under åtta timmar natten 
mellan 12 och 13 juni. Det hölls ett möte i fredags med bland annat Post-
och telestyrelsen (PTS), mastägarna och Försvarsmakten. PTS gick ganska 
hårt åt mastägarna att det är minst fyra timmar som mobilmasterna ska 
klara utan elektricitet på mindre orter. Oklart fortfarande om Sorsele 
samhälle räknas som en mindre ort. Strömavbrottet ställer till det för 
omsorgen och deras larmfunktion samt för SOS Alarm. Information om 
avbrottet finns bland annat på kommunens hemsida. 
Beredskapssamordnaren jobbar aktivt med detta.  
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Au § 56 Dnr 2018/65-106 
 
Ansvarsfrihet – Likvidation Regionförbundet Västerbottens län 
(Regionkommun) 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att fastställa årsredovisning 2018 för 
Regionförbundet Västerbottens län samt beviljar för egen del ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen 2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter beslut i fullmäktige i Västerbottens läns landsting och Regionförbundet 
Västerbottens län bildades den 1 januari 2019 regionkommunen Region 
Västerbotten. Bildandet innebar att regionförbundet avvecklades den 31 
december 2018. Den 29 november 2018 beslutade dåvarande förbundsstyrelsen 
att regionstyrelsen i det nya Region Västerbotten skulle utses till likvidator för 
likvidationen av Regionförbundet Västerbottens län. 
 
Vid likvidation ska, enligt förbundsordningen § 25, skulder betalas och 
egendom avyttras enligt principerna i § 23 förbundsordningen. När likvidator 
fullgjort sitt uppdrag ska denna lämna en slutredovisning för sin förvaltning. 
Redovisningen ska lämnas i en förvaltningsberättelse som rör likvidationen i 
sin helhet med redovisning av skiftet av tillgångar och betalning av skulder. 
Till berättelsen ska det bifogas redovisningshandlingar för hela likvidationen. 
Till slutredovisningen ska det även bifogas beslut om vilken av förbundets 
medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör förbundets 
arkiv. 
 
Granskning av slutredovisningen för hela likvidationsperioden ska genomföras 
enligt promemoria “Likvidation av Regionförbundet Västerbottens län”. 
Revisionen har genomfört en granskning av likvidatorns slutredovisning för 
perioden 2019-01-01 -- 2022-10-27.  
 
Utifrån genomförd granskning görs följande bedömningar: 
Likvidatorns slutredovisning är i stort upprättad i enlighet med 
förbundsordningen § 23 och § 25 samt promemoria ”Likvidation av 
Regionförbundet Västerbottens län”. 
 
Den avvikelse som noterats i granskningen är att beslut om vilken av 
förbundets medlemmar som ska överta och vårda de handlingar som tillhör 
förbundets arkiv ännu inte har fattats.  
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Au § 56, forts. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-04  
Missiv likvidation Regionförbund Västerbotten 
Slutredovisning likvidation Regionförbund Västerbotten 
Skrivelse slutredovisning 
Granskning av slutredovisning 2022 
Revisionsberättelse 2018 
Årsredovisning 2018 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Föreslå kommunfullmäktige besluta att fastställa 
årsredovisning 2018 för Regionförbundet Västerbotten samt beviljar för egen 
del ansvarsfrihet för förbundsstyrelsen 2018 samt dess enskilda ledamöter. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 57 Dnr 2022/292-292 
 
Flytt av investeringsmedel Tak över isbana till projekt Arena 
Sorsele 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
- Föreslå kommunfullmäktige besluta att 2,4 miljoner kronor som avsatts för 


tak över isbanan flyttas till projekt Arena Sorsele. 
- Ny utredning ska göras för tak över isbanan.  


 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutades det i kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning att 
byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet på 
25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor samt 
byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas.  
 
De som just nu händer i vår omvärld har påverkat byggmarknaden mycket. 
Detta gör att det kommer krävas ytterligare investeringsmedel för att 
arenabygget ska kunna genomföras. 
 
Efter ytterligare genomlysning av de underlag som togs fram som 
beslutsunderlag för taket över isbanan har det visat sig att det inte bara är att 
bygga ett tak över för att hindra snö på rinken. Efter konsultation visar det sig 
att troligen kommer det krävas kylslingor för att isen inte ska smälta bort under 
taket. Förslaget är därför att de avsatta investeringsmedlen på 2,4 miljoner 
kronor flyttas till Arenaprojektet samt att man får göra en ny utredning på tak 
över isbanan och efter det komma med ett nytt investeringsäskande. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att de beslutade investeringsmedlen för tak över isbanan på 
2,4 miljoner kronor flyttas över till Arena projektet. 
Pia Sjöberg (s) – Yrkar bifall till kommunchefens förslag, med tillägg att ny 
utredning ska göras för tak över isbanan.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt Sjöbergs förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Au § 58 Dnr 2019/426-293 
 
Flytt av investeringsmedel för storköksutredning till tekniska 
verksamheten, Solhem kök 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att flytta beslutade investeringsmedel 
200 000 kronor för storköksutredning till tekniska verksamheten, Solhem kök. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen beslutade 2021 att ge kommunchefen uppdraget att utreda 
storköksfrågan både för ett nytt storkök samt alternativ med utlokalisering för 
entreprenad. Det beviljades 200 000 kronor i investeringsmedel. Efter detta har 
det skett en hel del förändringar i omvärlden som gör att bedömningen att 
lägga ut köksverksamheten på entreprenad inte längre känns aktuell. Detta 
främst utifrån ett beredskapsperspektiv. Nybyggnad av storkök skulle kräva en 
stor investering. 
 
Nuvarande storköket har moderniserat en hel del av sin utrustning under sista 
halvåret men kommer att behöva göra ytterligare åtgärder efter 
livsmedelsinspektion. Man har också en mycket hög kapacitet att snabbt gå upp 
i antal portionsleveranser om så skulle krävas vid höjd beredskap. Detta ses 
också som ett tungt vägande argument för att bibehålla nuvarande storkök. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 50 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef - Att de investeringsmedel som avsatts för utredning av 
storköksfrågan flyttas över till tekniska verksamheten, Solhem kök, för att 
kunna vidta åtgärder efter livsmedelsinspektion. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 59 Dnr 2023/236-253 
 
Avyttring lärarbostaden, Läraren 6 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att avyttra fastigheten Lärarbostaden. I 
första hand undersöka med SorseleBo AB om det finns intresse att förvärva 
fastigheten, eller att i andra hand sälja den på öppen marknad. 
 
Ärendebeskrivning 
Lärarbostaden är en av de fastigheter som ligger i Lokalbanken. Det finns inte 
någon av kommunens verksamheter som ser behov av att nyttja den fastigheten 
i framtiden. Fastigheten kostar kommunen idag drygt 226 000 kr/år. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att avyttra fastigheten 
Lärarbostaden. I första hand undersöka med SorseleBo AB om det finns 
intresse att förvärva fastigheten, eller att i andra hand sälja den på öppen 
marknad. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 60 Dnr 2022/379-701 
 
Svar på motion – verksamheten Piraten 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslår kommunfullmäktige besluta att inte flytta Piratens verksamhet till 
Kulturhuset utan verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Ärendebeskrivning 
Centerpartiet har lämnat in en motion om att flytta Piratens verksamhet. 
Kommunchefen fick av kommunstyrelsen en uppdragsbeställning att utreda 
möjligheterna till en flytt av Piratens verksamhet från sina nuvarande lokaler 
på Strandvägen till Kulturhuset. 
 
Idag bedrivs ungdomsverksamheten Läget i källaren på Kulturhuset. Det är en 
verksamhet som det även har äskats pengar för att utveckla. Den lokalen 
bedöms inte heller lämplig för Piratens verksamhet. 
 
Det finns även vissa synergieffekter med att Läget, biolokalen och kafédelen 
finns i samma byggnad. Golvet i Kulturhuset är nytt, vilket lyfter den lokalen 
och lockar fler arrangemang till lokalen. Det jobbas också med projekt som 
bygger på att hitta fler mötesplatser i kommunen där Kulturhuset skulle kunna 
vara en sådan träffpunkt. Övervåningen ses inte heller som något alternativ för 
Piratens verksamhet även om det just nu är en outnyttjad del av byggnaden. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-09-26 § 97 
Motion – Verksamheten Piraten 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att inte flytta Piratens verksamhet till Kulturhuset utan 
verksamheten stannar kvar i nuvarande lokaler. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 61 Dnr 2019/173-003 
 
Policy för resfria möten och tjänsteresor samt policy för fordon 
i tjänst (resepolicy och fordonspolicy) 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att revideringen av resepolicy och fordonspolicy godkänns, med förändring 
under rubriken Utrustningskrav – Personbilar, där formuleringen ”Vara 
utrustad med fyrhjulsdrift” tas bort. 
 
Ärendebeskrivning 
Under 2022 genomförde kommunrevisionen en granskning av kommunens 
fordonshantering. Granskningen har tagit utgångspunkt från revisorernas 
uppdrag enligt kommunallagen. Följande områden har granskats: 
• Ansvarsfördelning 
• Mål och riktlinjer 
• Kontrollsystem 
 
Granskningen visade att den interna kontrollen inom de granskade områdena 
inte uppfylls samt att mål och riktlinjer delvis var tillräckliga. Som svar på 
revisionen lämnades följande förslag till åtgärder: 
• Upprätta internkontrollplan där uppföljning av fordonshanteringen ingår. 
• Ser över mål och riktlinjer så att de är ändamålsenliga. 
• Vidtar åtgärder som syftar till att förbättra uppföljning och kontroll kopplat 


till fordonshanteringen. 
 
Efter detta har policy och riktlinjer setts över. Efter genomgång av dessa har 
vissa redaktionella ändringar skett samt att viss del har plockats bort. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Policy för resfria möten och tjänsteresor samt policy för fordon i tjänst för 
Sorsele kommun samt kommunens bolag 
 
Förslag till beslut 
Kommunchef – Att revideringen av resepolicy och fordonspolicy godkänns. 
Magnus Norlund (m) – Yrkar bifall till kommunchefens förslag, med 
förändring under rubriken Utrustningskrav – Personbilar, där formuleringen 
”Vara utrustad med fyrhjulsdrift” tas bort. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen  
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Au § 62 Dnr 2023/186-042 
 
Revision – Granskning av årsredovisning 
Allmänna utskottets beslut 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram åtgärder utifrån de 
granskningsrapporter som föreligger. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunen ska formulera verksamhetsmässiga och finansiella mål för god 
ekonomisk hushållning. Dessa mål ska sedan följas upp i delårsrapport och 
årsredovisning. Kommunens revisorer ska enligt kommunallagen 12 kap. 2 § 
bedöma om resultaten i delårsrapport och årsredovisning är förenliga med de 
mål kommunen beslutat. Uppdraget ingår som en obligatorisk del av 
revisionsplanen för år 2022. Kommunstyrelsen är ansvarig för upprättandet av 
delårsrapport och årsredovisning. 
 
Syftet med granskningen är att ge kommunens revisorer ett underlag för sin 
skriftliga bedömning om resultatet är förenligt med de mål kommunen beslutat. 
Följande övergripande revisionsfråga ska besvaras: 
”Är resultatet i delårsrapport respektive årsredovisning förenligt med de mål 
kommunen beslutat avseende god ekonomisk hushållning?” 
 
Granskningen visar att förvaltningsberättelsen saknar utvärdering av 
fullmäktiges verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning 2022. Denna 
utvärdering ska redovisas i avsnittet “God ekonomisk hushållning”. 
Granskningen konstaterar därmed att kommunstyrelsen inte efterlevt krav i 
lagstiftning (LKBR 11:8) och normgivning (RKR:s rekommendation R15) 
avseende utvärdering av god ekonomisk hushållning 2022. 
 
Vidare rekommenderar revisionen att förvaltningen utvecklas genom att 
samhällsbyggnadsnämnden säkerställer att underlag för delårsrapport per 31 
augusti beslutas av nämnden. Dessutom att samhällsbyggnadsnämnden 
respektive kommunstyrelsen vidtar åtgärder vid bristande måluppfyllelse för 
verksamhet och ekonomi, samt att kommunstyrelsen ser till att kommunens 
gemensamma nämnder får egen driftbudgetram inför verksamhetsår 2024. 
 
Beslutsunderlag 
Revisionsrapport – God ekonomisk hushållning – Sorsele 
Revisionsrapport – Grundläggande granskning av kommunstyrelsens och 
nämndernas förvaltning Sorsele 2022 
 
Förslag till beslut 
Ordförande - Kommunchef får i uppdrag att ta fram åtgärder utifrån de 
granskningsrapporter som föreligger. 
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Au § 62, forts 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunchef 
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Au § 63 Dnr 2022/451-007 
 
Revision – Fordonshantering 2022 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Att godkänna redovisningen av genomförda åtgärder. 
 
Ärendebeskrivning 
Under 2022 genomförde kommunrevisionen en granskning av kommunens 
fordonshantering. Granskningen har tagit utgångspunkt från revisorernas 
uppdrag enligt kommunallagen. Följande områden har granskats: 
• Ansvarsfördelning 
• Mål och riktlinjer 
• Kontrollsystem 


 
Granskningen visade att den interna kontrollen inom de granskade områdena 
inte uppfylls samt att mål och riktlinjer delvis var tillräckliga. Resultaten av 
granskningen framgår av Revisionsrapport fordonshantering Sorsele 2022. 
Som svar på revisionen lämnades följande förslag till åtgärder: 
• Upprätta internkontrollplan där uppföljning av fordonshanteringen ingår. 
• Ser över mål och riktlinjer så att de är ändamålsenliga. 
• Vidtar åtgärder som syftar till att förbättra uppföljning och kontroll kopplat 


till fordonshanteringen. 
 
Dessa åtgärder är nu vidtagna: 
Internkontrollplan är beslutad av kommunstyrelsen där en uppföljningspunkt är 
fordonshantering. 
Förslag på revidering av riktlinjer är framtagen. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunchefens tjänsteutlåtande 2023-05-15 
Skrivelse Fordonshantering Sorsele 2022 – Förslag 
Kommunstyrelsen 2022-11-29 § 196 
Revisionsrapport fordonshantering Sorsele 2022 
 


Förslag till beslut 
Kommunchef – Att godkänna redovisningen av genomförda åtgärder. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 


 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 64 Dnr 2018/497-702 
 
Ansökan om serveringstillstånd till allmänheten (permanent) 
Allmänna utskottets beslut 
Att Nalovardo AB med organisationsnummer 559176-5242 ska beviljas utökad 
serveringsperiod som gäller året runt samt att utökad serveringsyta beviljas för 
ett område utomhus vid Dalstugans ingång, enligt bilaga 1 Serveringsyta, med 
följande villkor: 
- Att uteserveringen avgränsas på ett tydligt sätt.  
- Att uteserveringen beviljas med en prövotid på fem år utifrån ett 


barnrättsperspektiv. 
 
Ärendebeskrivning 
Den 9:e mars 2023 inkom Nalovardo AB med ansökan om ändrat 
serveringstillstånd. Enligt ansökan vill Nalovardo ta ärendet i två delar där ena 
delen är serveringsperiod och den andra serveringsytan.  
 


I det nuvarande tillståndet har Nalovardo AB tillstånd att servera mellan 1 
oktober och 1 juni. Det önskar de ska bli året runt. Detta då deras affärsplan på 
sikt är att bedriva året runt-verksamhet. 
 
Nalovardo AB önskar även att utöka sin serveringsyta med en uteservering. 
Detta kommer ske samtidigt som man bygger om lokalerna för att bättre 
anpassas efter de nya förutsättningarna med en uteservering. Den utvidgade 
ytan är tänkt att nyttjas till största del på dagtid och tidig kvällstid under 
vårvintern. Nalovardo AB är ägare av både skidanläggning och intilliggande 
camping och menar att det ligger i deras intresse att god ordning råder och att 
olägenheter inte uppkommer samt att deras egna satta regler följs. 
 
Beslutsunderlag 
Alkoholhandläggarens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Bilaga 1 – Serveringsyta 
Bilaga 2 – Barnkonventionsanalys 
Ansökan om ändrat serveringstillstånd dnr 77248 
 
Förslag till beslut 
Alkoholhandläggare – Att bevilja serveringsperiod som gäller året runt samt att 
utökad serveringsyta enligt bilaga 1 Serveringsyta beviljas med villkoret att 
uteserveringen avgränsas på ett tydligt sätt. 
Kjell Öjeryd - Att villkora uteservering med en prövotid på fem år utifrån ett 
barnrättsperspektiv. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Beslutet sänds till: 
Sökande 
Folkhälsomyndigheten 
Länsstyrelsen 
Polismyndigheten  
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Au § 65 Dnr 2021/513-534 
 
Information bredband i Sorsele kommun 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
IT-chef Anette Edvardsson informerar om bredband i Sorsele kommun.  
 
- Bredband längs väg 363, sträckorna Sågen - Laisan respektive Grannäs – 


Övre Sandsele, ska slutrapporteras 2023-12-31. Sträckan Sågen – Laisan 
är nästan färdigställd. Sträckan Grannäs – Hemfjäll, där sträckningen 
egentligen gick ända upp till Övre Sandsele har sträckningen till Övre 
Sandsele utgått eftersom Vattenfall inte heller denna sommar kommer 
samförlägga den. Noden i Hemfjäll är uppsatt. Kortare sträckor kan 
provblåsas. Åtgärdsplan behövs för felplacerade brunnar. För sträckan 
Vindelberga – Skansnäs har den beställda sjökabeln ännu inte kommit. 
Vattentillstånd har kommit från Länsstyrelsen, medan ett par underskrivna 
markavtal ännu inte har kommit in från fastighetsägare.  
 


- Bredband i extrem glesbygd, sträckorna Blattnicksele – Tväråträsk, 
Buresjön – Bockträsk samt Sorsele – Grannäs, ska slutrapporteras 2023-
12-31. På sträckan Blattnicksele – Tväråträsk pågår arbete just nu vid 
Sandselekorsningen, Blattnicksele by är klar sedan tidigare. Flytt av nod 
kommer behöva genomföras i Råstrand. Kortare sträckor vid Buresjön – 
Bockträsk har inte hunnit prioriteras. Sträckan Sorsele – Grannäs är delvis 
klar, men för vissa delsträckor återstår det mycket arbete. 
 


- Nya PTS-projekt: Projekt 1 vilket innefattar byarna Djupfors, Räftmyran, 
Bäckmo,och Kraddsele. Projekt 2 utgörs av sträckan Aha – Krutträsk och 
projekt 3 gäller sträckan Gustavsberg – Nedre Saxnäs. I ansökan upptogs 
tid för projektledning, och en person är sedan april anställd för detta. 
Informationsutskick är färdigt liksom en e-tjänst och blankett för anmälan 
för de tre PTS-projekten ovan. 
 


- Vattenfall ska genomföra ombyggnation på sträckan Antas – Sandsele, 
etapp 1. Det kommer bli en stor utmaning att klara ombyggnationen utan 
påverkan. Aviseras även om kommande etapp 2 och etapp 3. En första 
kalkyl visar på en uppskattad kostnad på cirka 3 miljoner kronor för etapp 
1. 
 


- Mycket pågående arbete i Ammarnäs och Sorsele, vilket ska hanteras 
parallellt med det övriga arbetet. 
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Beslutsunderlag 
Muntlig information och bildspel av IT-chef Anette Edvardsson. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 66 Dnr 2021/20-026 
 
Lönestrategi för Sorsele kommun 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen  
Att anta föreslaget reviderat styrdokument. 
 
Ärendebeskrivning 
Efter genomförd löneöversyn för året finns det behov av en mindre revidering i 
kommunens riktlinjer för lön. 
 
Det finns ett antal medarbetare i förvaltningen som i samband med årets 
löneöversyn, trots god arbetsprestation, fått en utebliven löneökning med 
anledning av att medarbetaren kraftigt avviker från nuvarande lönestruktur och 
har en, för uppdraget, mycket hög lön.  
 
Innan det att kommunen började ha en riktlinje som angav hantering av 
exempelvis intern rörlighet, så hanterades detta på olika sätt i vår förvaltning. 
Detta har medfört att det idag finns medarbetare som har förändrade 
arbetsuppgifter men bibehållen lön från ett tidigare, mer avancerat, uppdrag. 
Detta har setts över och hanterats i samband med årets löneöversyn.  
Berört fackförbund som organiserar berörda medlemmar har påpekat att 
kommunen i riktlinjen anger att en medarbetare, likt scenariot ovan, kan få en 
låg löneutveckling. Facket anser att det bör framgå ”låg eller ingen 
löneutveckling”, det vill säga såsom kommunen nu har tillämpat det. 
 
Ytterligare en förändring som behöver tillkomma beror på att det har skett 
förändringar i paragrafen som hanterar lön vid omplacering på grund av 
sjukdom eller organisatoriska skäl efter det att riktlinjen antogs.  
 
Beslutsunderlag 
HR-chefens tjänsteutlåtande 2023-05-04 
Riktlinjer för lön uppdaterad version 2023-05-04 
 
Förslag till beslut 
HR-chef - Att anta föreslaget reviderat styrdokument. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 67  
 
Information – att besöka verksamheter som politiker 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras. 
 
Ärendebeskrivning 
Osäkerhet har funnits bland kommunstyrelsens ledamöter om de får besöka 
olika kommunala verksamheter. Kommunsekreteraren har därför varit i kontakt 
med Sveriges Kommuner och Regioner för att få ett klargörande. 
 
Det är fullt tillåtet för de förtroendevalda att besöka de kommunala 
verksamheterna. Besöket bör dock förankras med verksamhetschef för den 
verksamhet som man tänker besöka. Den förtroendevalde ska också vara 
tydliga med att man besöker verksamheten i egenskap av förtroendevald, samt 
gärna berätta vad man har för roll och vilket parti man representerar. Vidare 
ska den förtroendevalde inte utge löften av något slag. 
 
Beslutsunderlag 
Muntlig information av kommunsekreterare Sara Grundström. 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
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Au § 68 Dnr 2023/206-004 
 
Gemensam förvaltning av e-arkiv i R8-kommunerna 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun beslutar att delta i finansiering av gemensam 
informationsförvaltning och systemadministration av e-arkiv. 
 
Ärendebeskrivning 
Den pågående digitaliseringen av kommunernas verksamheter medför att 
kommunen behöver säkerställa digital långtidsarkivering av handlingar i ett e-
arkiv. Mot den bakgrunden beslutade Dorotea, Lycksele, Malå, Norsjö, 
Sorsele, Storuman, Vilhelmina och Åsele kommuner under början av 2022 att 
genomföra en gemensam upphandling av e-arkiv.  
 
Projektet startade i september 2022 och kommer att slutföras i mitten av 2023 
då varje kommun kommer att ha tillgång till e-arkiv. Under hösten 2023 
kommer varje kommun att ha ett eget införandeprojekt som omfattar en 
pilotavställning till e-arkivet. I början av 2024 kommer e-arkivet att 
överlämnas från projekt till förvaltning och det är viktigt att det är tydligt hur e-
arkivet ska förvaltas för att vara till så stor nytta som möjligt i kommunerna. 
 
Representanter från de upphandlande kommunerna har tidigt uttryckt ett stort 
behov av ökad kompetens på arkivområdet, något som ingen av kommunerna 
idag har. När upphandlingen är genomförd kommer alla kommunerna att ha 
samma leverantör av e-arkivet även om varje kommun tecknar ett eget avtal 
med leverantören. Alla deltagare i upphandlingen anser också att det finns goda 
förutsättningar och att det också är önskvärt att man samverkar och dela på 
kostnaderna för informationsförvaltning och systemadministration av e-arkivet. 
Kommunerna har ett stort behov av kompetenshöjning på arkivområdet och det 
skulle kunna ske genom att man anställer en gemensam arkivarie som 
informationsförvaltare. 
 
I tabellen nedan redovisas en beräknad kostnad på ca 800 000 kronor per år i 
tre år för en heltidstjänst som informationsförvaltare och systemadministratör 
för de åtta kommunerna (Dorotea. Lycksele, Malå, Norsjö, Sorsele, Storuman, 
Vilhelmina och Åsele). Kostnaderna har fördelats utifrån invånarantal och 
förutsätter också att alla åtta kommuner deltar i samverkan. 
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Kommun Kostnad (tkr) år  
 2024 2025 2026 Totalt 3 år 
Dorotea 50 52 55 157 
Lycksele 250 262 275 787 
Malå 65 68 71 204 
Norsjö 80 84 88 252 
Sorsele 50 52 55 157 
Storuman 120 126 132 378 
Vilhelmina 140 147 154 441 
Åsele 60 63 66 189 
Totalt 815 854 896 2 565 
 
Beslutsunderlag 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2023-05-16 
Skrivelse till kommunerna om förvaltning av e-arkiv 
 
Förslag till beslut 
Kommunsekreteraren – Att Sorsele kommun beslutar delta i finansiering av 
gemensam informationsförvaltning och systemadministration av e-arkiv. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Lystkom 
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Au § 69 Dnr 2022/154-003 
 
Tolkning av arvodes- och ersättningsreglemente för 
mandatperioden 2023-2026 
Allmänna utskottets beslut 
- Utbildning ingår i § 4 e) i Arvodes- och ersättningsreglementet. 
- Sammanträden/möten med kommunalförbund, regionalsamverkan, 


samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare ingår i 
årsarvodet. 


 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Pia Sjöberg (s) i handläggningen av detta ärende och 
lämnar sammanträdet. Ingen ersättare inträder. 
 
Ärendebeskrivning 
Kansliet har fått frågan hur ersättning till de ledamöter som har 25 % 
tjänstgöringsgrad ska tolkas vad gäller: 
Utbildning 
Sammanträden/möten med kommunalförbund, regionalsamverkan, 
samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare 
 
Beslutsunderlag 
Pia Sjöberg (s) – Uppdrag 
Inger Stenlund (v) – Sammanställning över antal möten med samverkansparter 
Allmänna utskottet 2023-04-11 § 37 
Kommunsekreterarens tjänsteutlåtande 2023-03-30 
Antagen – Arvodes- och ersättningsreglemente 2023-2026 – revidering 
Jämförelse arvode kommunstyrelsens vice ordförande och social- och 
utbildningsutskottets ordförande 2022-05-24 
 
Förslag till beslut 
Magnus Norlund (m) –Utbildning ingår i § 4 e) i Arvodes- och 
ersättningsreglementet. 
Ordförande – Sammanträden/möten med kommunalförbund, 
regionalsamverkan, samordningsförbund, Skellefteregionen, R10 och så vidare 
ingår i årsarvodet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt båda förslagen. 
 
 
Beslutet sänds till: 
De ledamöter som berörs med 25 % tjänstgöringsgrad 
Kansliet 
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Au § 70 Dnr 2023/225-106 
 
Ombudsinstruktion – Bolagsstämma Inlandsbanan AB 2023 
Allmänna utskottets beslut 
Sorsele kommun kommer inte närvara på årsstämman och nyttjar inte 
möjligheten att lämna ombudsinstruktion till annan kommun.  
 
Ärendebeskrivning 
Aktieägarna i Inlandsbanan AB (IBAB) AB, är kallade till ordinarie 
bolagsstämma torsdagen den 1 juni 2023 i Östersund. 
 
Enligt Sveriges Kommuner och Regioner ska kommunen som aktieägare 
företrädas av ett ombud på bolagsstämman. Ombudets roll är att representera 
aktieägaren. Ombudet ska ha en fullmakt från den som juridiskt äger aktierna – 
det är dessutom lämpligt med en ombudsinstruktion som klargör hur ombudet 
ska rösta. 
 
Beslutsunderlag 
Mer info om programmet i samband med bolagsstämman för Inlandsbanan AB 
2023 
Årsredovisning Inlandståget AB 2022 inkl revisionsberättelse 
Kallelse till bolagsstämma Inlandståget AB, ITÅG 2023 
Årsredovisning Destination Inlandsbanan AB 2022 inkl revisionsberättelse 
Kallelse till bolagsstämma Destination Inlandsbanan AB, DIAB 2023 
Fullmakt 2023 
Årsredovisning Inlandsbanan AB och koncern 2022 inkl revisionsberättelse 
och granskningsrapport 
Kallelse till bolagsstämma Inlandsbanan AB, IBAB 2023 
Kallelse bolagsstämma Inlandsbanan AB 2023 
 
Förslag till beslut 
Ordförande - har meddelat att Sorsele kommun kommer inte närvara på 
årsstämman och har inte nyttjat möjligheten att lämna ombudsinstruktion till 
annan kommun.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Detta protokoll är elektroniskt justerat och Utdragsbestyrkande 
juridiskt bindande 


Au § 71 Dnr 2023/242-356 
 
Avfalls- och slamtaxa från och med 2023-10-01 
Allmänna utskottets beslut  
Taxan kompletteras på sidan 7 § 3.4 med ”per kilo” på samtliga rader. 
 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta att 
- Anta ny avfalls- och slamtaxa. 
- Ny avfalls- och slamtaxa gäller från och med 2023-10-01. 
- Taxorna implementeras i de ekonomiska systemen. 


 
Ärendebeskrivning 
Tekniska verksamheten har tillsammans med övriga medlemmar i Trepartens 
renhållningsnämnd arbetet fram förslag till ny avfalls- och slamtaxa. 
Nuvarande avfallstaxa har varit gällande från 2021-07-01. För Sorsele kommun 
är det första gången slamtaxan integreras i renhållningstaxan då slamtaxan 
tidigare har varit separerad, men i och med att slam ingår tillsammans med 
avfallshantering i de nya avfallsföreskrifterna blir avfall och slam en 
gemensam taxa, dock med separerade avgifter och regler. I förslaget så sker 
ingen uppräkning av slamtömningstaxan, däremot har det lagts till nya moment 
och regler. 
 
För renhållningstaxan införs separat insamling av matavfall och restavfall med 
viktavgift. Taxan för hushåll, flerbostadshus och fritidshus får tre avgifter som 
har i syfte att finansiera dom olika momenten och aktiviteterna för insamling, 
transport, hantering och avsättning. Förutom grundavgift kommer 
hämtningsavgift och viktavgift för matavfall och restavfall att tillkomma. 
Avgifterna redovisas i bilagan ”Förslag: Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01” 
samt vid sammanträdet där kalkylunderlaget för hur avgifterna räknats fram 
redovisas. 
 
Att insamling av mat och restavfall införs beror i grunden på EU-förordning 
som påkräver att tjänsterna införs för landets alla kommuner. Det beror också 
på den nationella och regionala viljan och ambitionen att bidra till klimat- och 
miljöfördelar samt att avfallet nyttjas till fler nyttigheter än enbart förbränning. 
 
För Sorsele kommuns del öppnas möjligheten att i högre utsträckning ta hand 
om matavfallet själva då befintlig storkompost kan komma att användas, vilket 
i sin tur för med sig att kommunen får högre del av nyttigheterna i den 
matjordstillverkning som då kan ske. Dessutom minskas de tidigare långa 
transporterna till förbränningsanläggning vilket kommer att innebära betydligt 
lägre transportkostnader och lägre klimatavtryck. 
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Au § 71, forts 
 
Förslaget innehåller också att betalsäckslösning behålls, att extra kärl 
tillkommer som ny tjänst, att ny insamling införs via lättillgänglig 
insamlingsplats (LIP) för både mat och restavfall förutom avfallsslagen inom  
 
producentansvaret, och att verksamheter och företag erbjuds 
renhållningstjänster som i renhållningstaxan helt har separerats från tjänsterna 
som erbjuds hushållen. 
 
Taxekonstruktionen är likalydande för alla samverkande kommuner inom 
Treparten, dock kan vissa nivåer av avgifter skilja sig åt beroende på bland 
annat geografiska skillnader i transportlängder och befolkningsmängd.  
Sedan tidigare har gemensamma avfallsföreskrifter både tagits fram och 
beslutats av Trepartens kommuner i linje med de förslag till nya avfallstaxor 
som nu presenteras. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-22 
Förslag – Avfalls- och slamtaxa 2023-10-01 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Anta ny avfalls- och slamtaxa. Att ny avfalls- och slamtaxa 
gäller från och med 2023-10-01. Att taxorna implementeras i de ekonomiska 
systemen. 
Ordförande (v) - Taxan kompletteras på sidan 7 § 3.4 med ”per kilo” på 
samtliga rader. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt samtliga förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 72 Dnr 2021/546-303 
 
Slutredovisning förstudie VA-anläggning Nalovardo 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
− Att godkänna förstudien. 
− Att godkänna ekonomisk slutredovisning. 
− Att ställa sig bakom rapportens slutsats att kommunen vid lämpligt tillfälle 


i exploateringsarbetet utökar sitt VA-verksamhetsområde till att omfatta 
även skidanläggningen Nalovardos VA-verksamhetsområde. 


− Att ge tekniska verksamheten i uppdrag att påbörja förberedelserna inför 
att utöka VA-verksamhetsområde inklusive brukningsavgifter. 


− Att besluta om att tekniska verksamheten fortsättningsvis ska vara 
adjungerande i skidanläggningens arbetsgrupp inför verkställandet av 
exploateringarna, för att underlätta övertagandet av VA-
verksamhetsansvaret vilket kan ske i etapper. 


− Att kommunen inte ska stå för konsultation eller kostnader av de 
investeringar som kommer att krävas inför exploateringarna av 
byggnationerna av VA-anläggningarna inklusive vattenverk, reningsverk, 
pumpstationer, trycksteg, huvudledningar, serviser, brunnar och andra 
tillbehör inom VA-verksamheten. 


− Att skidanläggningen överlämnar en komplett kvalitets- och 
myndighetsgodkänd VA-anläggning med erforderlig kapacitet med 
ledningar, brunnar och serviser inmätta och inlagda i kommunens GIS 
system Mycarta i enlighet med förstudien. 


− Att arbetet med att ta fram vattenskyddsområde utförs och bekostas av 
skidanläggningen. 


 
Ärendebeskrivning 
Kommunen har i separat beslut 2021 anslagit 250 000 kronor för att genomföra 
”Förstudie Nalovardo skidanläggning”. Syftet har varit att utreda ett antal 
frågor i samband med skidanläggningens förestående exploatering bland annat. 
anläggningens framtida VA-anläggningar inklusive skötsel och ansvar. Övriga 
målsättningar har varit få tillhanda juridiskt korrekta beslutsunderlag för att 
möjliggöra förutsättningar för skidanläggningens utveckling.  
 
Företrädare för skidanläggningen har i möten med kommunen ställt frågan om 
kommunen på något sätt kan bistå i framför allt VA-frågan där det 
huvudsakliga behovet är skötsel, drift och underhåll av VA-nätet och 
anläggningarna, inte själva byggandet av anläggningarna. Huvudspåret är att 
VA-anläggningarna byggs av skidanläggningen själva i samband med 
exploateringarna och att kommunen övertar driften då kommunen redan har 
organisation, kompetens och utrustning för att sköta VA-verksamhetsområden.  
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Au § 72, forts 
 
Kommunen övertar då också intäkterna för brukningsavgifterna för att 
finansiera driften liknande som det är idag i Gargnäs, Blattnicksele, Sorsele 
och Ammarnäs där kommunen är huvudman för VA-verksamheten och 
anslutna betalar brukningsavgifter. Grovt sammanfattat innebär det i praktiken 
att kommunen får ett femte VA-verksamhetsområde förutom Sorsele tätort, 
Ammarnäs, Blattnicksele och Gargnäs. Nuvarande och gällande ABVA 
(Allmänna bestämmelser för vatten och avlopp) och VA-taxa är tillämpliga 
även för nytt VA-verksamhetsområde 
 
Beslutsunderlag 
Redovisning: Förstudie Nalovardo skidanläggning, VA-utredning 
Rapport förstudie Nalovardo skidanläggning 
Kommunstyrelsen 2021-11-30 § 208 
Offert Förstudie Nalovardo skidanläggning 
 
Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten lämnar i tjänsteutlåtande förslag till beslut. 
Ordförande – Kommunstyrelsen har redan beslutat att kostnaden för förstudien 
inte belastar VA-kollektivet. Detta behöver därför inte beslutas igen. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 73 Dnr 2017/127-332 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Lekplats 
Gargnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Lekplats Gargnäs med beräknad investering om 255 000 
kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 2021-12-13 § 104 att bevilja 255 000 kronor i 
projektmedel 2022 för att göra lekplatsen i Gargnäs fullt färdig. Detta är ännu 
inte utfört och investeringsprojektet behöver överföras från 2022 till 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 104 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef – Att överföra projektet Lekplats Gargnäs med beräknad 
investering om 255 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 74 Dnr 2023/240-823 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – 
Armatur elljusspår 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Armatur elljusspår med beräknad investering om 
1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Ärendebeskrivning 
2020 beslutade kommunfullmäktige om ett investeringsäskande om 25 
miljoner kronor för att bygga en Arena i Sorsele. I slutet av 2021 beslutades 
sedan att bygget av en ny Arena i Sorsele skulle påbörjas med en målsättning 
att byggnationen skulle starta under 2022. I det beslutade investeringsbeloppet 
på 25 miljoner kronor ska även ett tak över isbanan för 2,4 miljoner kronor 
samt byte av belysning elljusspår på 1,2 miljoner kronor inrymmas. 
 
Kommunfullmäktige överförde 2022-06-20 § 66 2,4 miljoner kronor till år 
2023 för tak över isbanan, men inget beslut har fattats för överföring av medel 
för armatur elljusspår. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 66 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Att överföra projektet ”Armatur elljusspår” med beräknad 
investering om 1 200 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 75 Dnr 2021/566-829 
 
Överföring av investeringsprojekt från 2022 till 2023 – Badsjön 
HWC 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta; 
Att överföra projektet Badsjön handikappanpassad toalett (HWC) med 
beräknad investering om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 
2023. 
 
Ärendebeskrivning 
För att slutföra projektet måste investeringsprojektet överföras från 2022 till 
2023 då projektet avslutas och slutfakturor inkommer under våren 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Tekniska chefens tjänsteutlåtande 2023-05-17 
Kommunfullmäktige 2021-12-13 § 105 
 
Förslag till beslut 
Teknisk chef - Att överföra projektet Badsjön HWC med beräknad investering 
om ca 4 000 kronor från budgetåret 2022 till budgetåret 2023. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 76 Dnr 2021/399-106 
 


Svar på medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och 
Mariatjärn 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta  
- Att tacka för inlämnat medborgarförslag. 
- Att inte påbörja projektet utan att först ha personella resurser och 


finansieringen klar samt viljan från Svenska kyrkan att genomföra 
projektet där båda tjärnarna rensas upp. 
 


Ärendebeskrivning 
Upprensning av Kyrktjärn och Mariatjärn har utretts tidigare. Under åren 2001 
till och med. 2003 utreddes frågan ända fram till att anbud togs in för åtgärden. 
Hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska kyrkan varför 
kyrkan var en viktig part då utredningarna utfördes. Kyrkan valde att lämna 
projektet i slutfasen av projektet på grund av de relativt höga kostnaderna för 
att rensa upp tjärnarna, vilket lämnade kommunen ensam i projektet.  
 
I och med att hela Kyrktjärn och cirka 50 % av Mariatjärn ägs av Svenska 
kyrkan kvarstod cirka hälften av Mariatjärn att åtgärda, och med tanke på de 
anbud som inkom och den begränsade effekten som skulle bli resultatet 
genomfördes inte projektet. I förundersökningarna beräknades hur många 
kubikmeter slam som skulle behöva tas upp. Slutsatsen blev att den önskade 
effekten inte kunde uppnås med att endast rensa del av Mariatjärn och då 
endast med begränsade volymer. 
 


Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-04-26 
Situationsplan Kyrk- och Mariatjärn 
Protokoll samråd 2002 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2002-10-22 § 312 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2003-12-17 § 266 
Medborgarförslag – Upprensning vid Kyrktjärn och Mariatjärn 
 


Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten – Lämnar i tjänsteutlåtande förslag till svar på 
medborgarförslaget. 
 


Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 


Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 77 Dnr 2021/431-106 
 
Svar på medborgarförslag - Tillgång till dricksvatten även vid 
strömavbrott 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige besluta 
- Att tacka för inlämnat medborgarförslag. 
- Att lämna följande svar på medborgarförslaget:  


VA-verksamheten kommer att förbättra nuvarande situation genom att 
med nya rutiner hantera igångsättning av reserv-elverk vid strömavbrott. 
Investering i automatstartade reserv-elverk är inte aktuellt för tillfället på 
grund av att det finns andra prioriteringar inom VA-verksamheten. Dock 
kommer verksamheten att söka investeringsmedel för att byta ut de tre 
aktuella elverken mot automatstartade elverk. 


 
Ärendebeskrivning 
2001 utförde kommunen en prioriteringsutredning angående reserv-elkraften. 
Det var under perioden då dåvarande myndighet Överstyrelsen för civil 
beredskap (ÖCB), numer ersatt av Myndigheten för samhällsskydd och 
beredskap (MSB), kunde lämna investeringsstöd på 50 % för anskaffning och 
installationer för reservelkraft. Prioriteringarna delades upp i tre 
huvudprioriteringar varav de mindre vattenverken i Gargnäs, Blattnicksele och 
Ammarnäs hamnade i prioritering 2. Förutsättningarna var att prioriteringarna 
skulle utgå ifrån att samhället skulle klara omfattande och mer långtgående 
kriser som till exempel elbortfall på grund av krig, sabotage, terrorism, extrema 
väderbetingelser eller motsvarande. I detta perspektiv fanns inte ”lätt störning” 
som till exempel tillfälliga elavbrott där hushåll tillfälligt får elbortfall med 
vissa olägenheter som följd. 
 
Störningarna på elnätet har varit flitigt förekommande på senare år där det 
oftast är kortare strömavbrott av olika skäl. Orsaken är inte helt klarlagd och 
varierar men störningar på grund av väder, ombyggnationer av elnätet, 
överbelastning, ålderdomligt distributionsnät och övriga mindre haverier kan 
vara orsaken till detta. Nuvarande uppstartsrutin för exempelvis vattenverket i 
Blattnicksele är efter åtta timmars strömavbrott vilket innebär att det är väldigt 
sällan det startas upp. Nuvarande elavbrott är oftast mycket kortare än åtta 
timmar, ibland bara några minuter. Ytterligare ett problem är att verksamheten 
väldigt sällan får klara avbrottsbesked från nätägaren vilket också leder till att 
det avvaktas med att sätta i gång elverken. Men med tanke på att anledningen 
till att elverken sattes dit till att börja med, aldrig var för att klara kortare 
strömavbrott utan för att klara en helt annan typ av kris, finns nuvarande rutiner 
för uppstart och drift. Verksamheten har undersökt olika alternativ där det i 
huvudsak finns tre vägar att gå. 
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1: Byta ut nuvarande manuellstartade elverk mot automatstartade elverk 
2: Bygga om de manuella elverken till automatstartade elverk. 
3: Ändra uppstartsrutinen så att elverken startas upp snabbare än dagens åtta 
timmar. 
 
Utifrån vad VA-verksamheten måste prioritera så kommer alternativ 3 att 
väljas till att börja med. Utbyte av automatstartade elverk eller att de befintliga 
byggs om till automatstartade elverk är en framtidsfråga som mycket väl kan 
komma att utföras, dock måste i så fall kriteriet om vad som är en kris 
omprövas och finansiering ordnas. 
 
I kommunens bestämmelser, ”Allmänna bestämmelser för användandet av 
Sorsele kommuns allmänna vatten- och avloppsanläggning” (ABVA) som 
antogs av kommunfullmäktige 2008-11-24 § 80 framgår det under rubriken 
Användning av den allmänna dricksvattenanläggningen, punkt 4, att 
”Huvudmannens leveransskyldighet avser endast vatten av dricksvattenkvalitet 
för normal hushållsanvändning. Huvudmannen garanterar inte att visst 
vattentryck eller viss mängd vattenmängd per tidsenhet alltid kan levereras”. 
Verksamhetens tolkning är att de mindre störningarna i vattenleveranserna som 
orsakas av korta och tillfälliga elavbrott faller under denna bestämmelse. 
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2023-04-27 
Ärende KSAU år 2001 sammanfattning och prioritering 
Risk- och kostnadsanalys år 2002 
Drift och underhåll mm 
Kommunfullmäktige 2021-09-27 § 71 
Medborgarförslag – Tillgång till dricksvatten även vid strömavbrott 
 
Förslag till beslut 
Tekniska verksamheten – Lämnar i tjänsteutlåtande förslag till svar på 
medborgarförslaget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 78 Dnr 2021/627-060 
 
Information projekt SMÅ (Sorsele med Åsele) 
Allmänna utskottets beslut 
Informationen noteras.  
 
Ärendebeskrivning 
Inflyttningssamordnare Jenny Ottosson informerar bland annat om: 
 
Sorsele kommun är en av Sveriges minsta kommuner, till befolkningsmängden. 
Kommunen hade 2020 en folkmängd på 2 442 personer och beräknas ha backat 
ytterligare till 2 186 personer år 2040 (Källa SCB). Man kan konstatera att 
befolkningsmängden sakta dalat de senaste 50 åren och kommer förmodligen 
att fortsätta dala i framtiden, såvida kommunen inte lyckas hitta en långsiktig 
strategi för att bromsa utvecklingen och vända trenden. 
 
Ur ett hållbarhetsperspektiv är det naturligtvis inte heller önskvärt med en hög 
andel människor som flyttar in och ut inom en kort period. Bilden är inte på 
något sätt unik för Sorsele, den återfinns hos de flesta inlandskommuner 
Sorsele kommun består av en centralort samt med ett antal större byar, med 
som längst cirka 9 mil mellan centralorten och Ammarnäs. Förstudien har 
inkluderat både byar och centralort. 
 
Det sätt som de flesta kommuner angriper problematiken med 
befolkningsminskning har varit genom att försöka stimulera inflyttning. Det 
ger i sin tur fler svårigheter såsom brist på attraktiva bostäder som i många fall 
lett till att kommuner börjat agera mäklare. Sorsele kommun har ansökt och fått 
medel till en förstudie för att undersöka orsakerna till att människor i 
åldersgruppen 16–35 år flyttar från kommunen. Genom att utvärdera orsakerna 
till att folk väljer att flytta kan vi genom ett förändringsarbete förbättra 
förutsättningarna för att folk ska trivas och välja att bo kvar. 
 
Beslutsunderlag 
Förstudierapport SMÅ 
 
Förslag till beslut 
Ordförande – Informationen noteras. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
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Au § 79 Dnr 2023/180-100 
 
Remiss – Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Sorsele kommun ställer sig positiv till föreslagna kulturpolitiska mål och 
insatsområden. Kommunen har heller inga förslag på alternativa skrivningar 
eller tillägg i kulturplanen i sin helhet.  
 
Ärendebeskrivning 
Regionala utvecklingsnämnden svarar på uppdrag av regionfullmäktige för 
framtagande av kulturplanen i bred samverkan med länets kommuner, 
civilsamhälle och kulturskapare. Under framtagandet av kulturplanen har 
dialog förts med aktörer inom kultursektorn i länet, däribland har dialoger 
genomförts i länets 15 kommuner. 
 
Regionala utvecklingsnämnden önskar få synpunkter på remissversionen senast 
den 15 juni. Region Västerbotten kommer efter remissperioden att bearbeta 
inkomna remissvar. Den regionala kulturplanen beslutas i Regionfullmäktige 
21–22 november 2023. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Remissversion Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
Följebrev Remissversion Region Västerbottens kulturplan 2024-2027 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Sorsele kommun ställer sig positiv till föreslagna 
kulturpolitiska mål och insatsområden. Sorsele kommun har heller inga förslag 
på alternativa skrivningar eller tillägg i kulturplanen i sin helhet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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Au § 80 Dnr 2023/25-140 
 
Årets företag 2022 
Allmänna utskottets beslut 
Utser Princess Bageri /Sarina Bieri till årets företag 2022. 
 
Ärendebeskrivning 
Enligt riktlinjerna för att utse Årets företag (diarienummer 2022/416-140) ska 
medborgare få möjlighet att nominera företag och därefter sammanställer 
verksamhet Utveckling dessa och föreslår fem av de nominerade utifrån 
branscher, ägare med olika kön och geografisk spridning i kommunen till 
kommunstyrelsens arbetsutskott för beslut. 
 
Följande kriterier gäller: Årets företag kännetecknas av utveckling, nytänkande 
och en stabil ekonomi. Företaget är lokalt verksamt och har sitt säte i 
kommunen, visar intresse för lokal utveckling på ett sätt som stärker 
kommunens inriktning om livskraft genom tillväxt och hållbarhet. 
Utvecklingsverksamheten har enligt riktlinjerna möjlighet att också själva dela 
ut ett eller flera egna priser av engångskaraktär beroende på aktuella händelser 
och utveckling under året som gått. Vilka priser och pristagare är ännu inte 
utsedda. 
 


Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-01-27 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-02-07 § 19 
Lista nominerade företag och motiveringar 2022 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschefen - Föreslår följande fem företag för kommunstyrelsens 
allmänna utskott att välja bland när utskottet ska besluta om pristagare i 
kategorin Årets Företag 2022: Princess Bageri /Sarina Bieri, Gluetec AB, Hook 
& Cup Sorsele Visitorcenter AB, Forsgrens i Blattnicksele, Maidi Andersson-
Eira. 
Pia Sjöberg (s) – Hook & Coop Sorsele Visitor Center 
Robin Fransson (v) – Gluetec AB 
Magnus Norlund (m) – Princess Bageri/Sarina Bieri 
Kjell Öjeryd (v) och Jan Lövgren (s) – Yrkar bifall till Magnus Norlunds 
förslag 
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Au § 80, forts 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att allmänna utskottet beslutar enligt Magnus Norlunds 
förslag. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef  
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Au § 81 Dnr 2023/149-460 
 
Medfinansiering projektet Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – ett kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 
Allmänna utskottets beslut 
Att medfinansiera projektet som söks av Region Västerbotten med arbetsnamn 
Stärkt livsmedelsnäring i Västerbotten – region och kommuner i samverkan 
med 18 750 kronor år 2023, 45 000 kronor år 2024, 45 000 kronor år 2025 och 
26 250 kronor år 2026. Medlen tas från verksamhet 22020 Kommunal 
medfinansiering i projekt. 
 
Ärendebeskrivning 
Förfrågan om medfinansiering till projekt ”Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – region och kommuner i samverkan” har inkommit till Sorsele 
kommun.  
 
2021 antogs den regionala livsmedelsstrategin, Mer mat från Västerbotten. Det 
övergripande syftet med strategin är att öka produktionen och efterfrågan på 
mat från Västerbotten. Det pågår en rad aktiviteter och utvecklingsprojekt som 
jobbar för målen i strategin av olika aktörer, men det behövs fler insatser. 
Projektet som kommunen vill genomföra ska skapa kraft hos både 
kommunerna och regionen att stötta och utveckla livsmedelsnäringen både 
lokal och regionalt. Idén att skapa ett gemensamt projekt började diskuteras 
hösten 2022 och en arbetsgrupp tillsattes som nu har kommit fram till ett 
projekt med följande innehåll och syfte: Projektets övergripande syfte är att 
stärka livsmedelsnäringen i Västerbotten, och att stärka både arbetet på 
kommunernas näringslivskontor och på Region Västerbotten. Projektet ska ha 
personal som arbetar konkret i projektet, varav tre ska vara utplacerade på 
näringslivskontoren i Umeå, Skellefteå respektive en av inlandskommunerna. 
Personalen kommer att arbeta i den egna och i näraliggande kommuner, och 
ibland också över hela länet. Personal kommer också att finnas på Region 
Västerbotten.  
 
Projektet har ett antal arbetspaket som innehåller följande insatser: 
- Företagsbesök för att lära känna företag och deras förutsättningar, behov och 


vilja att växa. 
- Utifrån företagsbesöken och kunskapen därifrån stärka branschen genom 


att jobba med företagens behov exempelvis logistiklösningar, finansiering 
anbudsgivare mm. 


- Inspirera och sprida kunskap om hur man kan arbeta för öka andelen lokal 
mat i offentliga köket och öka intresset för lokal mat bland allmänhet. 


- Initiera nya utvecklingsprojekt utifrån förvärvad kunskap. 
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Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Förfrågan om medfinansiering av projektet Stärkt livsmedelsnäring i 
Västerbotten – ett kommunalt och regionalt samarbetsprojekt 
Blankett Medfinansieringsintyg Region Västerbotten 13 kommuner 
Budget 
Ansökan 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att medfinansiera projektet som söks av Region 
Västerbotten med arbetsnamn Stärkt livsmedelsnäring i Västerbotten – region 
och kommuner i samverkan med 18 750 kronor år 2023, 45 000 kronor år 
2024, 45 000 kronor år 2025 och 26 250 kronor år 2026. Medlen tas från 
verksamhet 22020 Kommunal medfinansiering i projekt. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Utvecklingschef 
Region Västerbotten, Lena Friborg 
Kostchef 
Näringslivsutvecklare 
Samisk samordnare 
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Au § 82 Dnr 2022/279-240 
 Dnr 2018/99-510 
 
Överföring av investeringsmedel från inköp av GPS till digitala 
skyltar 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Föreslå kommunfullmäktige att; 
Investeringsmedel som inte förbrukats till inköp av GPS omfördelas till inköp 
av digitala skyltar. 
 
Ärendebeskrivning 
I kommunstyrelsens protokoll 2022-02-15 § 26 ärende 2018/99-510 beslutade 
kommunstyrelsen uppdra till utvecklingsverksamheten att påbörja 
tillståndsprocess och inköpsprocess av två digitala infartsskyltar till en total 
budgeterad kostnad på 900 000 kronor. Detta belopp har avsatts via 
bygdeavgiftsmedel. Upphandlingen är nu klar och kostnaden för upprättande 
av två skyltar beräknas landa på ca 1 120 000 kronor inklusive interna 
kostnader. Skillnaden mellan budgeterad kostnad och faktisk kostnad beror på 
generella kostnadsökningar på material och transporter de senaste 1,5 åren. Det 
saknas 220 000 kronor för att köpa in två skyltar. 
 
För att verkställa det politiska beslutet om två skyltar föreslår 
utvecklingsverksamheten att omfördela investeringsmedel som inte förbrukats 
från inköp GPS till digital skylt för att möjliggöra två digitala skyltar. 
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-20 § 54 att bevilja 300 000 kronor i 
investeringsmedel för inköp av ny GPS utrustning. Inköp har gjorts och 
kostnaden blev 80 000 kronor och det finns därför kvar inte förbrukade medel 
med 220 000 kronor.  
 
Alternativet är att enbart investera i en skylt. Då används inte dessa 
investeringsmedel och det lämnas åter ca 300 000 kronor till 
bygdeavgiftsmedel för kommunen att använda till andra satsningar och 
investeringar. 
 
Beslutsunderlag 
Utvecklingschefens tjänsteutlåtande 2023-05-19 
Kommunfullmäktige 2022-06-20 § 54 
 
Förslag till beslut 
Utvecklingschef - Att investeringsmedel som inte förbrukats för inköp av GPS 
omfördelas till inköp av digitala skyltar. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 


Beslutet sänds till: Kommunstyrelsen  
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Au § 83 Dnr 2018/278-534 
 
Projektstöd – Bredband till nedre delen av Gargnäs 
Allmänna utskottets förslag till kommunstyrelsen 
Sorsele kommun avslutar det inte påbörjade projektet Projektstöd – Nedre 
delen av Gargnäs. 
 
Ärendebeskrivning 
I mars 2018 lämnade Sorsele kommun in en ansökan om medel till 
Jordbruksverket för utbyggnation av områdesnätet i nedre delen av Gargnäs 
(journalnummer 2018-1127). Ansökan innefattade 4 km bredbandsnät som 
skulle ansluta 19 hushåll. 
 
2020-12-31 var det slutdatum som angavs i ansökan men det har senare flyttats 
fram två gånger först till 2022-06-30 och till nuvarande slutdatum 2023-12-31 
och projekttiden inte kan förlängas ytterligare.  
 
I november 2022 lyftes ärendet till kommunstyrelsen för att påvisa den korta 
genomförandetiden på det projekt som inte har påbörjats. Enheten har inte de 
personella resurserna (internt eller hos entreprenör) för att inom projekttid 
färdigställa och slutrapportera utbyggnationen. 
 
Beslutsunderlag 
IT-chefens tjänsteutlåtande 2023-05-26 
 
Förslag till beslut 
IT-chef - Sorsele kommun avslutar det inte påbörjade projektet Projektstöd – 
Nedre delen av Gargnäs. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden finner att det bara finns ett förslag vilket också blir allmänna 
utskottets beslut. 
 
 
Beslutet sänds till: 
Kommunstyrelsen 
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